
ROK 1995 
 

Członkowie koła łowieckiego KUNA w Siemiatyczach ;  
1. Bartoszewicz 

Ludwik 
2. Bobrowicz Wacław 
3. Boguszewski 

Heronim 
4. Czapko Jan 
5. Czekanowski 

Leszek 
6. Dunajko Andrzej 
7. Fabisiak Zbigniew 
8. Fabisiak Paweł 
9. Gasiuk Wiesław 
10. Godun Wiesław 
11. Hackiewicz Zenon 
12. Huczko Zbigniew 
13. Jaworski Andrzej 
14. Jurczuk Jerzy 
15. Karolczuk 

Franciszek 
16. Karolczuk Robert 
17. Klemienia Mikołaj 
18. Kotelczuk Mikołaj 
19. Kowalski Ryszard 

20. Kondrat Jerzy 
21. Kondrat Wojciech 
22. Kopówko Roman 
23. Korol Mikołaj 
24. Kuczabski Henryk 
25. Leoniuk Józef 
26. Leszczyński Stanisław 
27. Łuba Wiesław 
28. Mazurek Stanisław 
29. Mazurek Mirosław 
30. Marciszonek Lucjan 
31. Mendrycki Szymon 
32. Mendrycki Wiktor 
33. Mendrycki Władysław 
34. Podgórski Eugeniusz 
35. Podgórski Jerzy 
36. Pólkowski Zdzisław 
37. Pietrzykowski Henryk 
38. Pietrzykowski Leszek 
39. Pietruk Józef 
40. Prochowicz Eugeniusz 
41. Pugacewicz Mirosław 
42. Puciłowski Wiesław 

43. Raczyński Tomasz 
44. Sadowski Stanisław 
45. Sala Norbert 
46. Skirko Dariusz 
47. Siegień Eugeniusz 
48. Romaniuk Władysław 
49. Smorczewski Tadeusz 
50. Sobieszuk Jan 
51. Sorokosz Roman 
52. Stopczyk Marek 
53. Szumarski Jerzy 
54. Tatarczuk Bogusław 
55. Terpiłowski Zdzisław 
56. Tokajuk Witold 
57. Urbański Ryszard 
58. Zalewski Ryszard 
59. Zalewski Kazimierz 
60. Zakrzewski Piotr 
61. Zaremba Jan 
62. Boguszewski Wiktor 
63. Tymiński Tadeusz

 
W tym roku wybieramy nowy Zarząd koła . Walne Zgromadzenie zostało zwołane na 
dzień 20 maja 1995 roku . Bierze w nim udział 38 kolegów , . W wyborach do Zarządu 
zostało zgłoszonych przez kolegów z sali 7 członków naszego koła .W wyniku tajnego 
głosowania podział głosów był następujący; 
1. Kondrat Jerzy      26 głosów 
2. Mazurek Stanisław 23 głosy 
3. Leszczyński Stanisław 14 głosów 
4. Sadowski Stanisław   36 głosów 
5. Tyminski Tadeusz      25 głosów 
6. Zalewski Ryszard    14 głosów 
 
W tej też sytuacji Zarząd Koła pozostał w nie zmienionym składzie na następną kadencję 
5 lat.  
 Ze sprawozdań Prezesa Koła Jerzego Kondrata wynika, że gospodarka łowiecka w 
naszym kole jest prowadzona dobrze . Stan finansowy koła na dzień 31.03.1995 roku 
wynosi 329455700 zł . { Po denominacji pieniądza  jest to kwita 32945 zł i 57 groszy ] 
Dochody w minionym sezonie wyniosły 34018 zł , natomiast rozchody zamknęły się kwotą 
29140 zł . Łowiec Polski kosztuje 45.000 zł po denominacji 4,50 zł Na dokarmianie 
zwierzyny  zużyto 3680 kg owsa w ziarnie , 300 kg marchwi , 37 kop owsa w snopach  
.Pozyskanie zwierzyny wygląda następująco ; 



1. Łosie     plan odstrzału 5      wykonano 4 
2. Jelenia                          9                       6 
3. dziki                            48                     25 

   KRÓLEM POLOWAŃ  z sumą po 17 punktów zostali koledzy SZUMARSKI JERZY 
i TYMIŃSKI TADEUSZ 
Plan na przyszły sezon jest w niektórych pozycjach dla zarządu szokująco wysoki , ale jest 
to decyzja władz nadrzędnych wydzierżawiających nam obwody łowieckie: 

1. Łosi będziemy mieli do odstrzału       5 
2. Jeleni                                                 16 
3. dzików                                               59 
4. sarna                                                118 

W dniu 1.10.1995 roku zostało zwołane dodatkowe Walne Zgromadzenie członków koła 
KUNA  a to za sprawą zarządzenia nr . 3/95 Zarządu Głównego PZŁ , które mówi , iż 
walne zgromadzenie powinno udzielić upoważnienia dla zarządu koła do zgłaszania , 
zawierania umów i prowadzenia gospodarki łowieckiej w zakresie odstrzału dewizowego . 
Podyktowane to było tym , iż członkowie kół zawierają ustne umowy z kontrachętami 
zagranicznymi pomijając PZŁ .By uniknąć nadużyć w tej sprawie  , walne zgromadzenie 
koła podejmuje uchwałę czy takowe upoważnienie dla zarządu koła udziela . Za 
udzieleniem takich uprawnień głosowało 31 kolegów na 34 obecnych na zebraniu . Wszyscy 
mówcy określali , iż odstrzał dewizowy jest to zło konieczne dla koła , ale nie korzystając z 
tej formy odstrzału , koło finansowo nie dało by rady pokonać ciążące na nas opłaty 
..................  
  

 
 
Pogawędka seniorów myślistwa koledzy  św.p.Tatarczuk Bogusław , Karolczuk 
Franciszek i Nadleśniczy Chursowicz Eugeniusz 



 
Spotkanie przy figurce Świętego HUBERTA  
U góry stoją –Kondrat Jerzy ,  Pani tłumacz języka włoskiego, Pugacewicz Mirosław dwaj 
myśliwi dewizowi , którzy brali udział w polowaniu na kozły , Tymiński Tadeusz , 
Zalewski Ryszard , Sadowski Stanisław , Marciszonek Lucjan , Zakrzewski Piotr , 
Mendrycki Wiktor , Mazurek Stanisław , Szumarski Jerzy i leżąco Godun Wiesław 

 
Chwila wspomnień po polowaniu ; od lewej kol . Tymiński Tadeusz , Sobieszuk Jan , 
Bartoszewicz Ludwik , Sadowski Stanisław , Kondrat Jerzy z wnuczkiem 



ROK 1996 
 
 

      Walne Zgromadzenia zwołano na dzień 25 maja 1996 roku na godzinę 16 .Otwarcia 
zebrania tradycyjne dokonał Prezes Koła kolega Kondrat Jerzy , który po słowach 
powitania i wprowadzeniu w nastrój , zaproponował na przewodniczącego zebrania kol . 
Siegień Eugeniusza natomiast na sekretarza zebrania kol . Zaremba Jana . Sprzeciwów i 
nowych propozycji nie było .Zebranie było bardzo krótkie . Przewodniczący zebrania po 
sprawdzeniu listy obecności na której zapisało się 24 kolegów na stan w kole 61 członków , 
stwierdził , iż dzisiejsze obrady mogą być tylko dyskusja bez mocy prawnej ,gdyż , wszelkie 
wnioski i uchwały muszą być zatwierdzone i przyjęte przynajmniej przez ponad połowę 
członków koła . We wcześniejszych przepisach związkowych następny termin zebrania 
mógł być ustalony w tym samym dniu w godzinach późniejszych . Po nowelizacji przepisów 
ustalono następny termin zebrania na dzień 16 . 06 . 1996 roku na godzinę 11 .  
  W tym dniu bierze udział w zebraniu 34 kolegów .   
Sprawozdanie Zarządu przedstawił kolega Prezes Kondrat Jarzy , który stwierdził , iż 
gospodarujemy niezmiennie na czterech obwodach łowieckich . Miniona zima był dość 
mroźna i śnieżna dlatego też wzrosły wydatki na dokarmianie zwierzyny . Oprócz karmy 
dostarczonej przez myśliwych za punkty , zakupiliśmy i zostało to wyłożone 7,5 tony 
karmy suchej , 6.4 tony paszy treściwej , oraz 10.8 tony okopowych i inne soczyste . Aby 
można było dotrzeć do miejsc wykładania karmy Zarząd zorganizował odśnieżanie dróg 
dojazdowych co pochłonęło dodatkowe 400 zł .W minionym sezonie Zarząd organizował 
dodatkowe wyjazdy na odstrzał dzików , które to wyrządzały dość duże szkody w 
uprawach rolników . Na pewno było to skuteczne , jednak zapłaciliśmy tytułem 
odszkodowań kwotę 5441 zł . Ogółem rozpatrzono 74 podania rolników o odszkodowania 
za szkody wyrządzone przez dziki . Dobry wynik finansowy dało polowanie dewizowe na 
rogacze  tj . kwota 28644 zł .Ogólnie w minionym sezonie wpływy zamykają się kwotą 
49303 zł . , wydatki zaś to kwota 41838 zł .  
Pozyskanie zwierzyny ;  
1. Łosie     plan                       5              wykonanie  1 
2. Jelenie                               16                                8 
3. sarny                               118                               51 
4. dziki                                  59                               19 
5. lisy                                                                         8 
6. zające                                                                  67 
7. kuropatwy                                                         344 
8. kaczki                                                                  62 
  KRÓLEM POLOWAŃ  został kolega  MARCISZONEK LUCJAN z ilością 30 
punktów. 
 
 
 
                                                                                                                                                  
 
 
 
 



                                                                                                                                               

Wprowadzono zmiany wartości punktów za wykonywaną 
pracę , na rzecz koła ; 
1. Wykonanie ambony krytej z postawieniem                                       2000   
2. wykonanie karmnika dla saren z postawieniem                                  500 
3. Wykonanie paśnika dużego                                                                 700 
             wykonanie budki dla kuropatw                                                          100 
4. wykonanie podsypu dla kuropatw                                                        300 
5. dostarczenie pośladu 50 kg                                                                   150 
6. dostarczenie żołędzi , kasztanów 50 kg                                               200 
7. dostarczenie siana 100 kg                                                                     200 
8. dostarczenie owsa w snopach za 1 kopę                                               700 
9. rozwiezienie karmników i budek                                                          300 
10. wyjazd na drapieżniki samochodem                                                     300 
11. strzelenie psa , kota                                                                              100 
12. strzelenia wrony , sroki                                                                          50 
13. rozwiezienie karmy samochodem minimum 150 kg                              300 
14. rozwiezienie karmy ciągnikiem                                                             500 
15. pomoc przy rozwożeniu karmy                                                             200 
16. wyjazd na szacowanie szkód samochodem                                           400 
17. pomoc przy szacowaniu szkód                                                              100 
18. wyjazd na inwentaryzację zwierzyny                                                  500 
19. wyjazd na inwentaryzację bez samochodu                                           200 
20. remont paśnika  , karmnika                                                                   150 
21. wykonanie liściarki 1 pęczek                                                                     5 
22. za schwytanie kłusownika                                                                   3000 
23. wskazanie kłusownika , któremu udowodni się przestępstwo             1000 
24. wykonanie gniazd lęgowych                                                                    50 
25. praca myśliwego w zarządzie                                                             3000 
26. praca gospodarza obwodu                                                                 3000 
27. strażnik obwodu minimum 24 wyjazdy w roku                                  3000 
28. koszenie trawy przy domku                                                                  600 
29. gdy punktowane prace wykonuje członek zarządu , gospodarz  
lub strażnik należy wypłacić za środek transportu 
 
Wartość punktów w zł . równa się wartości zboża plus transport 
Do łowiska  
 
Roczny limit punktów wynosi 3000 .                                                                                                              



 
 
od lewej stoją .Huczko Zbigniew , Sorokosz Roman , Paluch Maciej , Gasiuk Wiesław , 
gość Popławski Wiesław , Wawryniuk Mariusz , gość , Mendrycki Emil , Godun Wiesław 
, Kandrat Jerzy , Marciszonek Lucjan , Czekanowski Leszek , Boguszewski Wiktor , 
Karolczuk Robert i pilnują swoich zdobyczy koledzy Mazurek Stanisław i Siegień 
Eugeniusz 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



ROK 1997 
 

 
Widok figurki  na pierwszym planie bracia Władek i Witek Mendryccy 

 
Koło Łowieckie KUNA w Siemiatyczach pod Zarządem  
1. Kondrat Jerzy     Prezes 
2. Mazurek Stanisław   Łowczy 
3. Tymiński Tadeusz   skarbnik 
4. Sadowski Stanisław   sekretarz 
Liczy obecnie 60 członków macierzystych , natomiast staż kandydacki na myśliwego 
odbywa trzech kolegów . Zatrudniamy czterech strażników łowieckich po jednym na każdy 
obwód . Zarząd Koła nieustannie walczy z Nadleśnictwem o zmniejszeniu odstrzału łosi i 
saren . Dla nas jako myśliwych jest to taki problem ,że widzimy na bieżąco jak ten gatunek 
zwierzyny ilościowo zmniejsza się w łowisku ,ze względu na choroby ,coraz większe 
nawożenie i opryski pól przez rolników . Kwestionujemy wyniki przeprowadzanych 
inwentaryzacji zwierzyny , gdyż uważamy , że jest ona niezgodna ze zdrowym rozsądkiem 
.Wg zaleceń  Nadleśnictwa ,  liczenie przykładowo sarny poprzez organizowanie pędzeń 
odbywa się w ten sposób ,że jedna zauważona sarna w pędzeniu daje nam 10 szt .Gdy w 
kilku pędzeniach zauważymy 15 saren tzn . w protokole końcowym daje nam to 150 szt , z 
tego przyrost i z tego wychodzi , że w roku 1997 mamy do odstrzelenia 150 szt . tego 
gatunku zwierzyny . Odwoływaliśmy się do Urzędu Wojewódzkiego , do Zarządu 
Wojewódzkiego PZŁ i poskutkowało , gdyż plan pozyskania zmniejszono do 50 szt . 
Dlaczego to jest takie istotne . Otóż plan pozyskania zwierzyny zostaje zatwierdzany 
przez Nadleśnictwo i koło łowieckie jako dzierżawca obwodów jest zobowiązane do jego 
wykonania . Brak wykonania planu w pozycji łoś , jeleń , sarna w jakimś tam procencie , 
pozwala dla Nadleśnictwa naliczania w takim procencie  odszkodowania za prace , które 
wykonało Nadleśnictwo przy zabezpieczaniu upraw przed szkodami . Staramy się 
wszelkimi możliwymi drogami i środkami uniknąć płacenia kar dla Nadleśnictwa , i jakoś 
to się udaje . Dla lepszego zrozumienia nas myśliwych zapraszaliśmy kilkakrotnie 
szefostwo Nadleśnictwa na spotkania w domku myśliwskim, a także na podsumowanie 
dorocznej naszej działalności  na Balu Myśliwych .Widzieliśmy poletka obsadzone młodymi 
sosnami i dębami zniszczone przez wspomniane gatunki zwierząt , ale trudno by je za to 
wszystkie wystrzelać . Czynimy bardzo wiele by zapobiec tym szkodom , ale trzeba 



przyznać , że tego całkowicie nie wyeliminujemy .  KRÓLEM POLOWAŃ w tym sezonie 
został kolega SADOWSKI STANISŁAW z ilością 33 punkty . 
Finansowo zamknęliśmy ten rok na małym plusie 1886.83 zł .Ogółem stan kasy koła 
wynosi 53956,22 zł .  
Rok 1997 roku jest jubileuszem naszego koła jest to 50 lecie . Został powołany komitet 
organizacyjny obchodów .W zebraniu sprawozdawczym , które odbyło się 1.06.1997 roku 
wzięło udział 34 kolegów .Podjęto między innymi uchwały ; 

1. podwyższenie składki rocznej do koła do wysokości 50 zł 
2. Całkowita odpłatność za prenumeratę łowca Polskiego  
3. Odpłatność za okolicznościowy medal 50 lecia koła w wysokości 25 zł . 
4. Ograniczenie ilości pędzeń w polowaniach zbiorowych z psami obw .151 

 
Za wkład pracy w Polskim Związku Łowieckim i w kole Łowieckim KUNA odznaczeni 
zostali ; 

1. SADOWSKI STANISŁAW               srebrny medal zasługi łowieckiej 
2. MENDRYCKI SZYMON                         brązowy medal zasługi łowieckiej 
3. SIEGIEŃ EUGENIUSZ                  brązowy medal zasługi łowieckiej 
4. ZAKRZEWSKI PIOTR                    brązowy medal zasługi łowieckiej 

Obchody pięćdziesięciolecia  KOŁA ŁOWIECKIEGO KUNA  były główną uroczystościa 
tego roku . Na zdjęciu poniżej ;zaprzyjaźniony z naszym kołem ks . Józef Poskrobko . 
Prezes Koła Kondrat Jerzy , Sekretarz Koła Sadowski Stanisław 

 
 



 
 
Dyplom uznania dla naszego koła  przekazuje  na ręce łowczego  koła kol . Stanisława 
Mazurka , Burmistrz Siemiatycz  Pan Kochański Andrzej 
 
 

 
 
Nieodżałowany kolega śp . Zdzisław Tarpiłowski odbiera z rąk kolegi prezesa dyplom za 
zasługi dla naszego koła 



 
 

 
 

Uczestnicy obchodów 50 lecia Koła 
 

    
 

Medal ufundowany na okoliczność 50 lecia Koła KUNA 
                                                                                
 
 
 

 
 



 
 
    Kolega Ludwik Bartoszewicz odbiera dyplom uznania za wkład pracy dla koła 

- 50 lat „ KUNY „ w Siemiatyczach – czytamy w Łowcu Polskim nr . 3 /98 dzięki koledze 
Siegieniowi : 

-                W pierwszą sobotę września odbyły się główne uroczystości rocznicowe obchodów 
50 lecia Koła Łowieckiego KUNA w Siemiatyczach .W tym dniu mysliwi wraz z 
zaproszonymi przyjaciółmi i zaproszonymi gośćmi spotkali się w domku myśliwskim i 
kapliczce św .Huberta w uroczysku leśnym na Ługach . Na uroczystość między innymi 
przybyli ; Jerzy Procakiewich – Przewodniczący ZW PZŁ w Białymstoku , Eugeniusz 
Chursowicz – Nadleśniczy Nadleśnictwa NURZEC , burmistrz miasta Siemiatycz Andrzej 
Kochański , wójtowie gmin Siemiatycze i Nurzec Stacji,członkowie zarządów kół 
sąsiadujących z nami ,zaprzyjażniony z naszym kołem ks. Józef Poskrobko , proboszcz 
parafi w Tokarach czynny członek PZŁ , oraz liczne grono przyjaciół i sympatyków 
łowiectwa . Z okazji jubileuszu Koło wydało pamiątkowy medal , na którego awersie 
widnieje symbol Polskiego Związku Łowieckiego oraz symbol koła – KUNA . Na rewersie 
zaś umieszczono herb miasta Siemiatycze . Medalem tym uhonorowani zostali zaproszeni 
goście oraz wszyscy mysliwi z naszego koła . Uroczystość obchodów 50 lecia otworzył 
łowczy koła – Stanisław Mazurek , który powitał przybyłych gości . Prezes Koła Jerzy 
Kondrat przedstawił zebranym krótką historię Koła . W Urzędzie Wojewódzkim w 
Białymstoku w rejestrze kół łowieckich odnotowany jest tylko rok rejestracji koła w 
Siemiatyczach – 1947 . Nie ma dokładnej daty , ani nazwisk założycieli . Nie ma już w 
śród nas najstarszych myśliwych , których pamiętamy , odeszli w krainę wiecznych łowów. 
Byli to Stanisław Adamowicz , Witold Mironowicz , Jan Konczerewicz . W to sobotnie 
popołudnie minutą ciszy uczciliśmy pamięć po zmarłych kolegach . Być moż to oni byli 
założycielami naszego koła . ,które początkowo nosiło nazwę koła nr 1 w Siemiatyczach ,a 
później przybrało nazwę Koło Łowieckie KUNA . Do roku 1975 koło gospodarzyło na 
czterech obwodach o powierzchni 23.880 ha .Dzisiaj myśliwi z KUNY  prowadzą 
gospodarkę łowiecką na czterech obwodach zajmujących 18.590 ha .  ,w tym 5086 ha lasu . 
Zgodnie z nową klasyfikacja łowiecką są to tereny słabe i bardzo słabe . Wystęspują w nich 
łosie , jelenie , dziki , sarny , lisy , jenoty , borsuki , kuny , zające , kuropatwy, kaczki i 
bażanty . Spory udział w dochodach Koła stanowią środki uzyskiwane z polowań 
dewizowych . Zagraniczni myśliwi przyjeżdżają chętnie nie tylko z powodu udanych 
polowań , lecz także dla piękna naszych stron i czystości środowiska .  



- Obecnie koło liczy 60 członków oraz 3 stażystów . Pracą Koła kieruje od kilkunastu lat 
Zarząd w niezmienionym składzie : Prezes Jerzy Kondrat , Łowczy Stanisław Mazurek , 
Skarbnik  Tadeusz Tymiński i Sekretarz   Stanisław Sadowski. Podczas Wojewódzkich 
obchodów 70 lecia PZŁ koło zostało wyróżnione honorowym dyplomem , a kilku naszych 
kolegów otrzymało medale zasługi Łowieckiej od brązu do złotego .  

-   Po zakończeniu części oficjalnej uroczystości rocznicowej , myśliwi wraz z członkami 
rodzin i zaproszonymi gośćmi spotkali się na biesiadzie myśliwskiej w leśnym uroczysku . 
Śpiewano pieśni myśliwskie , wznoszono toasty ,a najstarsi myśliwi tradycyjnym 
zwyczajem snuli wspomnienia o przeżytych przygodach i spotkaniach z ta-a-a-akim 
zwierzem . Uroczystość umilała kapela muzyczna , która specjalnie na tą okazję musiała 
nauczyć się pieśni i melodii łowieckich , .Rozpalone ognisko i strzelające w niebo snopy 
iskier obwieszczały                   św.Hubertowi myśliwskie Świętowanie . W iście rodzinnej 
atmosferze i szampańskim nastroju bawiono się do białego rana .  

 
 

Zakończenie i podsumowanie sezonu zawsze było huczne poprzez organizowane 
przez  Koło bale myśliwskie 

 
 
 

 



 
Myśliwi koła „KUNA” na swym 50-leciu Od lewej w linii pionowej od góry stoją ; 
Korol Mikołaj , Karolczuk Franciszek , Dunajko Andrzej , Puciłowski Wiesław , 
Szumarski Jerzy , Pólkowski Zdzisław , Klemienia Mikołaj , Prochowicz Eugeniusz , 
Gasiuk Wiesław , Zalewski Ryszard , Łuba Wiesław , prawdopodobnie Mirek Pugacewicz 
,Sala Norbert ,Leszczyński Stanisław ,  Zakrzewski Piotr , Zaremba Jan , Podgórski 
Eugeniusz , Fabisiak Zbigniew , Jaworski Andrzej ,  Siegień Eugeniusz , Mendrycki 
Wiktor , Sobieszuk Jan , Godun Wiesław Mazurek Stanisław , Karolczuk Robert , 
Sadowski Stanisław , Wojas Adam , Tymiński Tadeusz , Sorokosz Roman , Urbański 
Ryszard , Bartoszewicz Ludwik , Terpiłowski Zdzisław , Wawryniuk Mariusz , Kondrat 
Jerzy , Marciszonek Lucjan 

 
KRÓL POLOWAŃ kol . Sadowski Stanisław z wybraną przez uczestników balu 
KRÓLOWĄ BALU Panią TKACZYK MIROSŁAWĄ 



 
Rodzina Mendryckich w komplecie 

 
 
 

 
Spotkanie rodzin myśliwych w kniei .Na zdjęciu kol . Sadowski Stanisław z małżonką i 
Klemienia Mikołaj 



 

 
Bale Myśliwskie były naprawdę hucznie . Na zdjęciu Zakrzewski Piotr i Sadowska Helena 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

                                                                                     
ROK 1998 



 
Koło liczy 60 członków , dwóch kolegów kończy staż kandydacki , oraz przyjęliśmy 

na staż  synów myśliwych Radosława Zalewskiego i Grzegorza Leszczyńskiego  . Ponadto 
do koła został przyjęty kol . Paluch Maciej  , który zrezygnował z przynależności do koła 
Jeleń w Milejczycach . Zatrudniamy nadal czterech strażników łowieckich . Zmieniliśmy 
zasady ich zatrudnienia z umowy o pracę na umowę zlecenie , .Wiąże się to z dużymi 
opłatami do Zakładu Ubezpieczeń Społecznych .Strażnicy zostali zwolnieni z 
odpracowania na rzecz koła 3000 pkt .  ponadto przyznaliśmy 100 km miesięcznie na 
samochód wg ogólnie przyjętych rozliczeń za używanie samochodu do celów służbowych . 
W minionym sezonie była ocena obwodów łowieckich przez Urząd Wojewódzki , Jest to 
nowy stwór w naszej gospodarce , a wszystko to po to by od dzierżawców wyciągnąć jak 
najwięcej pieniędzy .Obwód 151 został zaliczony jako dobry  , 152 jako słaby natomiast 
153 i 156 jako bardzo słabe .Od tej klasyfikacji naliczana jest tanuta dzierżawna . Zarząd 
Koła złożył odwołanie od klasyfikacji obwodu 151 . Uważaliśmy , że część polna obwodu , 
która stanowi 38 % powierzchni jest bardzo słaba .Nasze argumenty zostały przyjęte w 
miarę pozytywnie i obwód 151 uznano jako średni . Były kłopoty z obwodem 153 , gdyż o 
dzierżawę tego obwodu złożyło koło Cyranka w Drohiczynie .Wg nowych przepisów 
gospodarzem terenu gminy jest Wójt , więc od niego zależało komu wydzierżawi . Od 
negatywnej decyzji Burmistrza Drohiczyna odnośnie wydzierżawienia obwodu 153 
,złożyliśmy odwołanie do władz województwa . Nasze argumenty zostały przyjęte 
pozytywnie i nadal dzierżawimy cztery obwody .  
  W minionym sezonie mieliśmy 34 zgłoszenia szkód wyrządzonych przez zwierzynę w 
uprawach rolników . Wypłacono odszkodowania o łącznej kwocie 4173 zł .  
Na Walnym Zgromadzeniu , które odbyło się 17 maja 1998 roku został przedstawiony 
projekt nowego Statutu ,z którym koledzy zostali wcześniej zapoznani . W protokole 
uchwał i wniosków z tego dnia czytamy ;  
      Komisja uchwał i wniosków stwierdza , że na dzień 17 maja 1998 roku koło liczy 59 
członków ,na liście obecności jest 44 członków w związku z czym uchwały będą ważne. 
1. Przyjęto jednogłośnie statut koła w wersji przedstawionej przez PZŁ ze zmianami 
jak niżej .w $ 7 ust . 9 rozdziału II dodaje się słowo – możliwość prowadzenia działalności 
w $ 32 ust.6 zmienia się termin z 14 dni na 10 dni , w $ 32 ust . 7 zmienia się termin  z 7 
dni na 5 dni i w $ 33 zmienia się termin z 21 dni na 14 dni 
2. Przyjmuje się bilans koła za rok 1997 
3. Przyjęto plan łowiecki , sprawozdanie Zarządu i komisji rewizyjnej 
4. Udziela się absolutorium dla zarządu koła za rok 1997 
5. Wprowadza się numeryczny podział stanowisk w polowaniach indywidualnych 
6. Zwalnia się członków koła powyżej 65 roku życia pracy na rzecz koła 
7. Ustala się wpisowe dla nowowstępujących na kwotę 1000 zł 
Plan i pozyskanie zwierzyny w sezonie 1997/1998 
1. Jeleń byk                   plan   3              wykonanie      2 
2. Jeleń łania                           5                                     5 
3. Jeleń cielak                          2                                     2 
4. Sarna rogacz                      16                                     8 
5. Sarna koza                          29                                   25 
6. Sarna kożlę                         13                                     2 
7. Dzik                                    61                                    22 
 



KRÓLEM POLOWAŃ za rok 1998 został kolega MARCISZONEK  LUCJAN 
uzyskując 19 punktów  
 
 
 

 
 

Koledzy Zalewski Ryszard – strzelec jelenia , Szumarski Jerzy , Fabisiak Zbigniew , 
Prochowicz Eugeniusz 

 
 
 
 
 
 



 
Kolega prezes koła Jerzy Kondrat z Królową Balu Marysią Zakrzewską 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



ROK 1999 
 

 
   Jednym z zadań Polskiego Związku Łowieckiego określonym w art. .  34 Ustawy z 
dnia 134 października 1995 roku Prawo Łowieckie jest organizowanie szkolenia w 
zakresie prawidłowego łowiectwa i strzelectwa myśliwskiego . W związku z powyższym 
w miesiącu kwietniu 1999 roku  , Zarząd Koła kieruje na kurs instruktorów i sędziów 
strzelectwa myśliwskiego PZŁ kolegę Siegień Eugeniusza . Po ukończeniu kursu i 
pomyślnym zdaniu egzaminu wspomniany kolega uzyskał wymagane prawem uprawnienia 
sędziego i instruktora strzelectwa PZŁ .  
   W miesiącu maju 1999 roku na strzelnicy jednostki Wojskowej w Nurcu Stacji odbyły się 
pierwsze przestrzelania broni . Zgodnie z tezami dotyczącymi szkolenia strzeleckiego , 
warunkiem dopuszczenia do wykonywania polowania powinno być coroczne zaliczenie 
szkolenia strzeleckiego oraz przestrzelania broni . Do sprawdzianu przystąpiło 21 kolegów 
myśliwych z czego 17 tu dysponowało sztucerami powtarzalnymi , 1 drylingiem , 1 
kniejówka ,2 broń o lufach gładkich .   
Zgodnie z prawidłami strzelań , warunkiem zaliczenia sprawdzianu  strzeleckiego jest 
oddanie trzech strzałów do makiety rogacza umiejscowionych w pierścieniach od 10 do 6 . 
Strzelanie odbywa się  z odległości 100 m w postawie stojącej z użyciem podpórki , którą 
stanowi nieruchomy słupek . W toku sprawdzianu można uzyskać maksymalnie 6 punktów 
lokując trzy strzały w pierścieniu 10 , a minimalnie 3 punkty trafiając trzykrotnie w 
pierścień 6 . Podczas pierwszego sprawdzianu maksymalną liczbę punktów 6 uzyskał kol . 
Dunajko Andrzej strzelając ze sztucera powtarzalnego CZ 550 , cal . 30 – 06 . Pozostali 
koledzy uzyskali wyniki od 5 do 3 punktów . W trakcie sprawdzianu instruktor 
strzelectwa dokonał przeglądu technicznego broni , oraz dokonał regulacji przyrządów 
celowniczych . Po zakończeniu sprawdzianu myśliwi osiągając wymagane prawidłami 
minimum otrzymali zaświadczenia uprawniające do otrzymania zezwolenia na odstrzał 
zwierzyny płowej i czarnej w sezonie 1999 / 2000 .  
 
       Zarząd koła KUNA myśląc o stworzeniu w łowisku swojej bazy interesował się 
kupnem dzierżawionej od Nadleśnictwa NURZEC posiadłości „ NA ŁUGACH „ . Kłopot 
w odsprzedaniu prawdopodobnie polegał na tym , że do tego domku nie ma dojazdu 
określonej na mapie .Z tych też względów koledzy szukali coś przydatnego na naszą bazę 
.Dowiedzieliśmy się ,że gospodarstwo  p. Tołwińskiego na kolonii wsi Tołwin jest do 
sprzedania . Zarząd koła kilkakrotnie rozmawiał z właścicielem tego gospodarstwa i 
została ustalona cena 40 tysięcy zł .W luźnych rozmowach z kolegami wynikało , że jest to 
okazja , gdyż 27 ha ziemi , w tym duża część lasu oraz położenie przemawia za kupnem . 
W tej też sytuacji Zarząd Koła nie będąc władny podjąć taką decyzję postanawia zwołać 
na dzień 24 stycznia 1999 roku NADZWYCZAJNE Walne Zgromadzenie w celi podjęcia 
decyzji odnośnie kupna gospodarstwa . Na to spotkanie przybyło 37 kolegów . Kolega 
Łowczy Koła Mazurek Stanisław przedstawił warunki kupna  tj .  27 ha ziemi wraz z 
zabudowaniami . Część gruntów jest przekazana w dzierżawę przez okres jeszcze trzech 
lat ,Pan Tołwińskiego ma żonę i córkę ,którzy prawnie mają udział w pewnej części posesji 
ponadto dom jest w bardzo słabym stanie technicznym .Wypowiedź łowczego uzupełnił 
Prezes  kol . Kondrat Jerzy ,który oznajmił kolegom , że w chwili obecnej wg Zarządu koła 
nie stać nas na takie kupno i Zarząd jest temu przeciwny ,lecz decyzja należy do Walnego 
Zebrania .Nadmienić należy , że w kasie koła mamy 58 tysięcy zł . ,a gospodarstwo będzie 



kosztowało 40 tys. Bez dalszych kosztów przepisania notarialnego . Dom mieszkalny 
wymaga kapitalnego remontu . W tej też sytuacji , jeżeli Walne zgromadzenie zdecyduje ,że 
członkowie koła opodatkują się i pokryją większość transakcji Zarząd koła przystąpi do 
finalizowania transakcji . W wyniku jawnego głosowania 33 głosy było za rezygnacją 
kupna tej posiadłości . 
    Na dzień 16 maja 1999 roku zostaje zwołane zebranie sprawozdawcze w naszym kole . 
Bierze w nim udział 30 kolegów na stan 55 członków .Zaszły zmiany w formie dzierżawy 
obwodów łowieckich   . Koło dzierżawi obecnie trzy obwody łowieckie od Urzędu 
Wojewódzkiego są to obwody 152 , 153 , 156 i jeden obwód nr 151 od Dyrekcji Lasów 
Państwowych . Zarząd koła pozostaje w niezmienionym składzie tj .  
1. Kondrat Jerzy          prezes 
2. Mazurek Stanisław łowczy 
3. Tymiński Tadeusz  skarbnik 
4. Sadowski Stanisław sekretarz 
 
 
W minionym sezonie łowickim pozyskano ;  
1. Jelenie                  plan     14                pozyskano         7 
2. sarny                                36                                         18 
3. dziki                                 39                                         19 
4. zające                                                                           73 
5. dzikie kaczki                                                                 40 
6.  
KRÓLEM POLOWAŃ został Łowczy naszego koła kolega MAZUREK STANISŁAW z 
wynikiem 25 punktów . 
Za nie wykonanie planu w obwodzie 151  w 13 % Nadleśnictwo obciążyło nas kwotą 513 
zł ,biorąc tym udział w kosztach Nadleśnictwa  w ochronie upraw drzewostanu . Walne 
Zgromadzenie zobowiązuje Zarząd Koła do złożenia odwołania od nałożonej kary i od 
planów pozyskania sarny . W dniu 25 maja 1999 roku Zarząd wysyła pismo do Regionalnej 
Dyrekcji Lasów Państwowych , w   którym czytamy między innymi ; w planach 
dziesięcioletnich w omawianym obwodzie 151 Nadleśnictwo NURZEC założyło 
planowany stan w każdym roku do 2007 roku nie może przekroczyć 40 saren . Ramowe 
wytyczne z 1997 roku o planowaniu zagęszczenia zwierzyny to  6 do 15 sztuk na sto 
hektarów . Powierzchnia obwodu wynosi3728 ha . czyli na sto hektarów ma być 1.07 sarny 
. Zamierzenia Nadleśnictwa NURZEC w tym temacie wyglądają szokująco . 
Dotychczasowe odstrzały sarny w tm obwodzie przedstawiały się następująco ; rok 1985 – 
4 szt .,1986 – 7 szt . 1988 – 2 szt .,1994 – 12 szt .,1995 – 18 szt .,1996 – 11 szt .,1997 – 
14 szt .  W porozumieniu z Nadleśnictwem większość kolegów z naszego koła brało udział 
w sadzeniu pasów zgryzowych .W tym celu Nadleśnictwo dostarczyło 6 tysięcy sadzonek 
dębu czerwonego , które zostały zasadzone w obwodzie 151 we wskazanych miejscach 
przez administrację lasów . 
Rok gospodarczy zamykamy kwotą 56281 zł . Dobrą pracę określa Komisja rewizyjna , 
która proponuje opłacenie składek członkowskich do koła na rok 2000 dla członków 
Zarządu 
    Kolega łowczy opracował grafik pobytu  kolegów myśliwych w łowisku w okresie , gdy 
jest przerwa w polowaniach zbiorowych . Podyktowane to był tym , iż po zakończeniu 
polowań zbiorowych praktycznie las i zwierzyna pozostawiona jest samym sobie i w tym 
okresie nasila się kłusownictwo . Nawet kilkakrotny przejazd myśliwego przez łowisko 



pozwoli uświadomić kłusownikowi , że jednak ktoś tego lasu pilnuje i być może zrezygnuje 
z nastawienia sideł czy petli . Numer kolejny oznacza dzień miesiąca .  
 
 
1. Pugacewicz Mirosław 
2. Bnoguszewski Witold 
3. Dunajko Andrzej 
4. Czekanowski Leszek 
5. Godun Wiesław 
6. Gasiuk Wiesław 
7. Huczko Zbigniew 
8. Hackiewicz Zenon 
9. Jurczuk Jerzy 
10. Mendrycki Wiktor 
11. Klemienia Mikołaj 
12. Karolczuk Robert 
13. Korol Mikołaj 
14. Leoniuk Józef 
15. Leszczyński Stanisław 
16. Paluch Maciej 

17. Mendrycki Szymon 
18. Marciszonek Lucjan 
19. Pólkowski Zdzisław 
20. Prochowicz Eugeniusz 
21. Puciłowski Wiesław 
22. Pietruk Józef 
23. Pietrzykowski Henryk 
24. Sala Norbert 
25. Skirko Dariusz 
26. Piotrowski Tadeusz 
27. Siegień Eugeniusz 
28. Sobieszuk Jan 
29. Sorokosz Roman 
30. Zaremba Jan 
31. Terpiłowski Zdzisław

 
Wszelkie zmiany koledzy ustalają we własnym zakresie . Każdy wyjazd powinien być 
wpisany do książki pobytu myśliwego w łowisku . 
Zarząd koła wydał komunikat nr . 2/99 , w którym dokonuje się aktualizacji przydziału 
myśliwych do prac w obwodach łowieckich i tak ;  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Obwód 151 ;  

1. Zalewski Ryszard 
2. Bobrowicz Wacław 
3. Mazurek Stanisław 
4. Jurczuk Jerzy 
5. Korol Mikołaj 
6. Leoniuk Józef 
7. Leszczyński Stanisław 
8. Mazurek Mirosław 
9. Mendrycki Szymon 
10. Mendrycki Wiktor 
11. Mendrycki Władysław 

12. Pólkowski Zdzisław 
13. Siegień Eugeniusz 
14. Urbański Ryszard 
15. Zaremba Jan 
16. Bartoszewicz Ludwik 
17. Skirko Dariusz 
18. Terpiłowski Zdzisław 
19. Sala Norbert 
20. Boguszewski Witold 
21. Hackiewicz Zenon

 
 

                                                                   
Obwód 152 ;  



1. Zakrzewski Piotr 
2. Sadowski Stanisław 
3. Dunajko Andrzej 
4. Klemienia Mikołaj 
5. Pietrzykowski Henryk 
6. Prochowicz Eugeniusz 
7. Romaniuk Władysław 
8. Stopczyk Marek 

9. Sorokosz Roman 
10. Tatarczuk Bogusław 
11. Pietruk Józef 
12. Tokajuk Witold 
13. Kowalski Ryszard 
14. Paluch Maciej 
15. Piotrowski Tadeusz

 
Obwód 153 ;  
1. Szumarski Jerzy 
2. Tymiński Tadeusz 
3. Godun Wiesław 
4. Huczko Zbigniew 
5. Karolczuk Franciszek 
6. Kuczabski Henryk 
7. Puciłowski Wiesław 
8. Marciszonek Lucjan 

Obwód 156 ;  
1. Fabisiak Zbigniew 
2. Kondrat Jerzy 
3. Pugacewicz Mirosław 
4. Raczyński Tomasz 
5. Czekanowski Leszek 
6. Podgórski Eugeniusz 
7. Smorczewski Tadeusz 
8. Gasiuk  Wiesław 

 
 
 .Ponadto niektóre z uchwał przyjętych na zebraniu to ; 

1. zapraszający myśliwy płaci za gościa 20 zł 
2. koledzy którzy nie brali udziału w sadzeniu lasu płacą po 25 zł kary 
3. Zarząd koła złoży odwołanie do Nadleśnictwa w sprawie zbyt dużego planu odstrzału 

sarny 
4. podnosi się składkę miesięczną na rzecz koła do 7 zł miesięcznie 

   W dniu 14.01.2000 roku Zarząd koła omawia organizację BALU MYŚLIWYCH . 
Kolega Prezes wstępnie zasięgnął informacji o wolnych lokalach . I tak bal może się odbyć 
w restauracji OLEŃKA , gdzie menu  wychodzi 50 zł od osoby . W tej sytuacji para 
myśliwska płaciłaby 100 zł ,od zaproszonych gości 200 zł .Z kasy koła można by dołożyć 
około 1500 zł .Uzgodniono datę balu na 5 luty 2000 rok . 
 
 

ROK 2000 
 

    7 maja 2000 roku jest to Walne Zgromadzenia członków naszego koła połączone z 
wyborami zarządu i komisji rewizyjnej .Sekretarzem zebrania zostaje długoletni kolega 
myśliwy Jan Zaremba natomiast przewodniczy obradom kolega Eugeniusz Siegień . Stan 
członków koła na dzień dzisiejszy wynosi 54 natomiast w zebraniu uczestniczą ; 
1. Kondrat Jerzy 
2. Mazurek Stanisław 
3. Siegień Eugeniusz 
4. Zakrzewski Piotr 
5. Sadowski Stanisław 
6. Godun Wiesław 
7. Fabisiak Zbigniew 
8. Mendrycki Szymon 

9. Bartoszewicz Ludwik 
10. Tymiński Tadeusz 
11. Hackiewicz Zenon 
12. Terpiłowski Zdzisław 
13. Radziwoniuk Eugeniusz 
14. Mendrycki Wiktor 
15. Paluch Maciej 
16. Karolczuk Franciszek 



17. Karolczuk Robert 
18. Zaremba Jan 
19. Kuczabski Henryk 
20. Leszczyński Stanisław 
21. Pugacewicz Mirosław 
22. Prochowicz Eugeniusz 
23. Zalewski Ryszard 
24. Pólkowski Zdzisław 
25. Gasiuk Wiesław 
26. Korol Mikołaj 
27. Pietruk Józef 

28. Podgórski Eugeniusz 
29. Szumarski Jerzy 
30. Marciszonek Lucjan 
31. Bobrowicz Wacław 
32. Huczko Zbigniew 
33. Skirko Dariusz 
34. Czekanowski Leszek 
35. Wawryniuk Mariusz 
36. Piotrowski Tadeusz 
37. Sala Norbert 
38. Puciłowski Wiesław

 
 
Wśród naszych kolegów jest 27 selekcjonerów . Zatrudniamy 4 strażników łowieckich i 
dzierżawimy nadal cztery obwody łowieckie .Na okres zimowy zostało zakupione 4 tony 
owsa w ziarnie , 1 tona pszenicy , 500 kg .solo do lizawek . Zarząd podjął decyzje 
wydzierżawienia 4 ha ziemi za kwotę 400 zł rocznie .Pole to  zostało zagospodarowane 
poprzez zasianie owsa .  
Miniony sezon został zamknięty wynikiem dodatnim .Przychody wyniosły 36258,20 zł 
natomiast wydatki 32260,50 zł . Na koncie koła na dzień 31 marca 2000 roku jest 
60278,70 zł .Królem polowań w sezonie 1999/2000 został łowczy koła kol. MAZUREK 
STANISŁAW  
 ,który też może poszczycić się sukcesem przekonania naszych wydzierżawiających ,że 
ustalona ilość 70 sztuk sarny do odstrzału jest zbyt duża , argumenty Łowczego i naszego 
skarbnika kolegi Tadeusza Tymińskiego spowodowały , ze w sezonie 1999 / 2000 ta ilość 
została zmniejszona do 32 . Członkowie koła brali udział w sadzeniu lasu . Na ten cel 
Nadleśnictwo przeznaczyło nam 4900 sztuk sadzonek .   .Komisja rewizyjna pod 
przewodnictwem Stanisława Leszczyńskiego potwierdziła w swym sprawozdaniu dobrą 
pracę Zarządu . W wyborach do Zarządu kol .Kondrat Jerzy uzyskał 38 głosów , kol . 
Mazurek Stanisław 36 głosów , kol . Tymiński Tadeusz uzyskał 37 głosów kol , Sadowski 
Stanisław uzyskał 38 głosów dlatego też Zarząd na następną pięcioletnią kadencję 
pozostał w niezmienionym składzie w skład komisji rewizyjnej weszli koledzy ; Zalewski  
Ryszard – przewodniczący , Leszczyński Stanisław członek i Paluch Maciej  członek . Na 
zjazd okręgowy Polskiego Związku Łowieckiego zostali wybrani koledzy Kondrat Jerzy i 
Mazurek Stanisław . Przyjęto niektóre z ustaw ; 
1. Opłaty członkowskie Zarządu pokrywa koło 
2. Myśliwym emerytom powyżej 65 roku życia zmniejszyć składkę na rzecz koła do 50 zł 
3. Podnosi się składkę do koła do kwoty 90 zł 
4. Myśliwy pozyskujący tuszę zwierzyny płaci za nią w wysokości 50 % ceny klasy 
pierwszej 
 
Z podsumowania BALU MYŚLIWYCH jaki był organizowany przez Zarząd Koła w 
dniu 5 lutego 2000 roku wynika , że z kasy koła nie musimy nic dokładać .Udana loteria 
fantowa pozwoliła nam pokryć wszystkie koszta i jeszcze zostało 600 zł . Kwotę tą 
postanowiliśmy przekazać na Polskie Towarzystwo Walki z Kalectwem Oddział 
Siemiatycze .KRÓLEM POLOWAŃ 2000 roku został kolega KAROLCZUK  ROBERT z 
wynikiem 28 punktów 



W sezonie 2000 / 2001 również odbywa się sprawdzian w strzelaniu . Sprawdzian 
zaliczyło 19 kolegów . Maksymalną ilość punktów uzyskali koledzy Mazurek Stanisław , 
Dunajko Andrzej.  Tylko dwóch kolegów uzyskało minimalną ilość 3 punktów .  

 
 
Bal Myśliwski , w którym uroczystą przysięgę składa  królowa Balu Marysia Marciszonek 
 
 
 
 
 

 
 

Sadzenie lasu Kondrat Jerzy i Pugacewicz Mirosław 
 



                  
 
Przy sadzeniu lasu bierze udział między innymi  już niestety ś.p. Zbyszek Fabisiak 
 
 

 
 
      Po polowaniu zbiorowym czas na małe conieco /na zdjęciu od lewej koledzy         
Siegień Eugeniusz , Mendrycki Wiktor , Sadowski Stanisław  



ROK 2001 
 
 

     Jest to przełomowy rok w naszych dziejach koła łowieckiego .Sensację tą 
zapoczątkował kolega PUGACEWICZ MIROSŁAW ,który to w początkach lutego 
zgłosił do Zarządu , że jest jego zdaniem dość dobre kupno posiadłości na domek myśliwski 
.Wiadomość ta została przyjęta i poczęliśmy wstępne rozpoznania . Posiadłość w okolicach 
Żurobic spodobała się .Negocjacje cenowe przebiegały dość opornie , ale z kwoty 35 tysięcy 
złotych udało się ustalić 26500 zł . plus opłaty .Jest to dom murowany , częściowo 
podpiwniczony , dwa budynki gospodarcze murowane oraz stodoła drewniana . Jest to 
położone na kolonii w Żurobicach wraz z prawie 9 ha ziemi .                                      
Zarząd postanowił zwołać Nadzwyczajne Walne Zgromadzenie celem uzyskania poparcia 
do sfinalizowania transakcji . Odbyło się ono 4 marca 2001 roku , w którym wzięło udział 
33 kolegów na stan 50 członków koła  .Kolega Prezes Kondrat Jerzy przedstawił 
zebranym stan faktyczny , zgodny z przedstawianą nam wcześniej dokumentacją  
,sugerując ,że na tą posiadłość to nas stać . Było kilka głosów w dyskusji z wątpliwościami 
, że koszt remontu znacznie przekroczy koszt zakupu lecz w tej kwestii uspakajał kol . 
Sadowski Stanisław , który prosił by sprawę remontu    pozostawić Zarządowi koła a na 
pewno koszt będzie znikomy . Zebrani koledzy obdarzyli pełnym zaufanie Zarząd koła i 
jednogłośnie zaakceptowali sfinalizowanie transakcji . Podjęto uchwałę , że każdy członek 
koła ma przepracować przy przystosowaniu tego gospodarstwa na cele myśliwskie po 60 
godzin lub wpłata 5 zł za godzinę .  

1. W dniu 2 kwietnia 2001 roku Zarząd zrealizował kupno posiadłości podpisując AKT 
NOTARIALNY . Koszt zakupu wyniósł 26 tysięcy złotych , koszta notarialne 1.300 zł . 
W dniu 10 . 06. 2001 roku w zebraniu sprawozdawczym Zarządu koła uczestniczy 24 
kolegów .  
Kolega Prezes podziękował kolegom za zaangażowanie w odbudowie naszej posiadłości . 
Niespełna dwa miesiące po dokonaniu transakcji kupna , mamy już teren uporządkowany a 
realizacja remontu budynku mieszkalnego oceniamy na około 50 % . Nie korzystamy jak 
dotychczas z pieniędzy kasowych i obiecujemy , że będziemy tam sięgać niezwykle ostrożnie 
.  
  Na dzień 30 września 2001 roku zostało zwołane dodatkowe Walne Zgromadzenie 
członków koła KUNA . Podyktowane to było koniecznością wytypowaniem kandydatów 
do odznaczeń łowieckich , oraz rozliczenie kosztów remontu posiadłości zakupionej wiosną 
tego roku .Dyskutowano też na sposobem podziału tuszy zwierząt pozyskiwanych na 
polowaniach , oraz koszta w jakich myśliwy powinien uczestniczyć .Dotychczas było tak , 
że myśliwy pozyskujący zwierzynę na polowaniu indywidualnym i bierze ją na własny 
użytek płaci 50 % ceny skupu . Zarząd uważa , że powinno się to zmienić przynajmniej na 
jakiś czas . Kupno i remont posiadłości pochłonęło trochę pieniędzy z kasy koła , a musimy 
się liczyć , że trzeba będzie jeszcze płacić za szkody wyrządzone przez zwierzynę w 
uprawach rolników .Po dyskusji przyjęto propozycję Zarządu odpłatności wg cen skupu . 
Podobnie została anulowana poprzedniego Walnego Zebrania odnośnie dzielenia tuszy 
zwierząt przez myśliwych .Dotychczasowy sposób przetargu był wprawdzie korzystny dla 
koła , ale dyskryminujący większość kolegów , których nie stać było wziąć udział w 
przetargu . Ustalono , że wszyscy otrzymują porcję dzielonego dzika wg alfabetu , dotyczy 
to również , którzy wzięli dzika na własny użytek z polowania indywidualnego .             



Ze względu na rezygnację kolegi Zalewskiego z gospodarza obwodu 151 postanowiono tą 
sprawę uaktualnić w ten sposób . że nowymi gospodarzami obwodów zostali ;  
1. Obwód 151     Karolczuk Robert 
2.             152     Piotrowski Tadeusz 
3.             153     Szumarski Jerzy 
4.             156     Zakrzewski Piotr 
Przeprowadzona inwentaryzacja zwierzyny w obwodzie 151 w dniu 31 marca 2001 roku 
stwierdza , że w obwodzie tym jest ; 
1. Łosie 3 sztuki 
2. Jelenie    25 sztuk 
3. Sarny 54 sztuki 
4. dziki 32 sztuki 
5. Borsuki 4 
6. kuny  10 lisy  12 
7. zające 35 
8. kuropatwy 18 
9. Jarząbki   4 
10. Cietrzewie   6   
11. Piżmaki   12 
 
  W sezonie łowieckim 2001 / 2002 sprawdzian strzelecki zaliczyło 16 kolegów myśliwych . 
W tym sezonie maksymalną ilość punktów uzyskali koledzy ; Mendrycki Szymon i Zaremba 
Jan .  
 
 
 
Przyjęto na staż kandydacki na myśliwych  kolegów ; Wakuluk Walenty opiekun – 
Pugacewicz Mirosław , Szumarski Grzegorz opiekun Szumarski Jerzy , Sapieżko Jerzy 
opiekun Sadowski Stanisław , Nielipiński Ryszard opiekun Kondrat Jerzy , Pytlak Tomasz 
opiekun Mazurek Stanisław , Kocięba Stanisław opiekun Sadowski StanisławKRÓLEM 
POLOWAŃ na rok 2001 został kolega  SKIRKO  DARIUSZ uzyskując 34 punkty .  
 
 

          



       

 
 
 W takim stanie kupowaliśmy swoją obecną posiadłość   
                     

 
 
Życzenia imieninowe Prezesowi koła złożyli koledzy / od lewej / Godun Wiesław , 
Kondrat Wojciech , Marciszonek Lucjan , Sadowski Stanisław , Zaremba Jan , Mazurek 
Stanisław , Zakrzewski Piotr 
 
 
 



 

 
 
Jedno z udanych spotkań w kniei od lewej Łowczy 
koła kol . Mazurek Stanisław,Robert Karolczuk ,    
Leszek Czekanowski , Eugeniusz Radziwoniuk i 
Prezes Koła Jerzy Kondrat 
 

 
 
Na takiego zwierz polują nasi koledzy w USA na 
zdjęciu Władek Mendrycki                               JAN 
ZAREMBA s. Albina urodzony 29 pażdziernika 
1929 roku w Tołwinie. Do Polskiego Związku 
Łowieckiego wstępuje w 1955 roku. W kole łowiecki 
początkowo Nr1 w Siemiatyczach, póżniej KUNA 
pełni różne funkcje w Zarządzie koła. od 1962 roku. 

 



To dzięki takim jak On poznajemy dawne zwyczaje i sposoby polowań, gruntownie 
wykształcony, wielbiciel przyrody i łowiectwa jest wytrawnym i doskonałym myśliwym. 
Nie traktuje jednak myślistwa jako pozyskania zwierzyny za wszelką cenę. Lubi włóczęgi 
po polach i lasach.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                    Pragnę przedstawić 
kolejnego seniora, zasłużonego w rozwoju naszego koła, 
długoletniego łowczego powiatowego kol. HENRYK 
PIETRZYKOWSKI         ur. 26 grudnia 1931 roku. Do Polskiego 
Związku Łowieckiego trafia w 1967 roku i już od 1968 roku pełni 
początkowo funkcję sekretarza Powiatowej Rady Łowieckiej, 
póżniej zaś Łowczy powiatowy. Duże zaangażowanie w sprawach 
łowieckich doprowadziło nas do organizacji  polowań dewizowych, 
na co byliśmy zmuszeni by uzyskać wpływy na dalszy rozwój i 
hodowlę. 

 
 
 
 
Strudzeni polowaniem od lewej; Ryszard Zalewski, Jerzy Kondrat, 

Grzegorz Szumarski, Emilian Mendrycki, Piotr Zakrzewski, Eugeniusz Siegień, Stanisław 
Leszczyński,  Mikołaj Korol,  Stanisław Mazurek 

 

 

 

 



 
 

Niestety – taki pokot to niemal już nasza codzienność; prowadzący polowanie              
Jerzy Kondrat i w szeregu stoją od lewej; Marek Zieniuk, Stanisław Kocięba,            
Lucjan Marciszonek, Stanisław Mazurek, Stanisław Leszczyński, Emilian Mendrycki, 
Wiktor Mendrycki, Piotr Zakrzewski, Ryszard Zalewski Mikołaj Klemienia, Eugeniusz 
Siegień, Mikołaj Korol, Mirosław Pugacewicz i na pokocie lis. 

 

 

 

 
 
 
 
 
 

                                                                       
ROK 2002 

 
 

        Aktualnie koło liczy 47 członków i są to koledzy ; 
1. Bobrowicz Wacław 
2. Boguszewski Witold 
3. Czekanowski Leszek 
4. Dunajko Andrzej 
5. Gasiuk Wiesław 

6. Godun Wiesław  
7. Hackiewicz Zenon 
8. Huczko Zbigniew 
9. Jurczuk Jerzy 
10. Karolczuk Franciszek 



11. Karolczuk Robert 
12. Klemiania Mikołaj 
13. Kondrat Jerzy 
14. Korol Mikołaj 
15. Kowalski Ryszard 
16. Kuczabski Henryk 
17. Leszczyński Stanisław 
18. Leszczyński Grzegorz 
19. Mazurek Stanisław 
20. Marciszonek Lucjan 
21. Mendrycki Szymon 
22. Mendrycki Władysław 
23. Mendrycki Wiktor  
24. Pietruk Józef 

25. Pietrzykowski Henryk 
26. Podgórski Eugeniusz 
27. Pólkowski Zdzisław 
28. Prochowicz Eugeniusz 
29. Pugacewicz Mirosław 

30. Puciłowski Wiesław 
31. Paluch Maciej 
32. Piotrowski Tadeusz 
33. Romaniuk Władysław 
34. Raczyński Tomasz 
35. Radziwoniuk Eugeniusz 
36. Sadowski Stanisław 
37. Sala Norbert 
38. Siegień Eugeniusz 
39. Skirko Dariusz 
40. Szumarski Jerzy 
41. Sorokosz Roman 
42. Tatarczuk Bogusław 
43. Tymiński Tadeusz 
44. Wawryniuk Mariusz 
45. Zakrzewski Piotr 
46. Zalewski Ryszard 
47. Zaremba Jan

 
Do krainy wiecznych łowów odszedł śp . FABISIAK  ZBIGNIEW 
W obradach  Walnego Zebrania w dniu 2 czerwca 2002 roku bierze udział 26 kolegów . 
Zarządzający kołem to ; 
1. Kondrat Jerzy        Prezes 
2. Mazurek Stanisław Łowczy 
3. Tymiński Tadeusz   Skarbnik 
4. Sadowski Stanisław  Sekretarz 
 
Kolega Prezes w swym sprawozdaniu z działalności Zarządu , przypomniał , że z różnych 
powodów ubyło naszych członków , a w jednym przybyło . Tym powodem był remont domku . 
Zarząd zdecydował ,że będziemy przyjmować do koła nowych członków ,którzy będą przydatni w 
jakiś sposób w odbudowie . Koledzy przyjmowani do koła zapewne mieli coś z powołania do 
łowiectwa i możliwości by nam pomóc . Dziś możemy otwarcie powiedzieć ,że takimi nabytkami 
byli między innymi koledzy ;SAPIEŻKO JERZY ,PYTLAK TOMASZ , NIELIPIŃSKI 
RYSZARD , KOCIĘBA STANIŁAW , WAKULUK WALENTY .RADZIWONIUK 
EUGENIUSZ .  
Niewątpliwie większość kolegów bardzo starała się coś dać swego w odbudowę , ale wspomniani 
koledzy dali coś więcej , za co kolega Prezes serdecznie podziękował . Ze sprawozdania komisji 
rewizyjnej w składzie ; Zalewski Ryszard – przewodniczący , Leszczyński Stanisław   - członek , 
Paluch Maciej  - członek  ,która kontrolowała przedsięwzięcia Zarządu koła stwierdziła , że 
przychody koła z działalności w okresie 2001 / 2002  wyniosły  - 26.331,90 zł , wydatki wyniosły 
30.500,24 zł , a więc bilans zamknięto kwotą ujemną . Środki trwałe 26.000 zł , lokata bankowa  
37522,39 zł , w kasie [pogotowie kasowe ] jest 478 zł .Komisja rewizyjna wzięła pod uwagę bardzo 
dużą inwestycję koła w postaci remontu gospodarstwa w kol . Żurobice co niewątpliwie wpłynęło 
na ujemne saldo finansowe . W końcowej części protokołu komisji rewizyjnej czytamy – Komisja 
Rewizyjna analizując całokształt działalności koła  w roku sprawozdawczym 2001/2002 
wnioskuje o udzielenie absolutorium Zarządowi Koła .  
      W sezonie  łowieckim 2001/2002 pozyskano ; 



1. Jeleń byk                 4 
2. Jeleń łania               2 
3. Jeleń cielak             3 [ wszystkie w obwodzie 151 ]  
4. Sarna rogacz           2 
5. Sarna koza            15 
6. Sarna kożlak           6 
7. Dziki                      17 [ w obwodzie 151 pozyskano 14 szt . ] 
8. lis                           16 [ w obwodzie 151 pozyskano 15 szt . ] 
9. Zając                      39 
10. Kuropatwa             90 
11.  

KRÓLEM POLOWAŃ  2002 roku został kolega SZUMARSKI  JERZY uzyskując 
rekordowa jak dotychczas ilość punktów bo , aż 53 – gratulujemy . 
W sezonie 2002 /2003 sprawdzian strzelecki zaliczyło 14 myśliwych , a maksymalną ilość punktów 
uzyskali koledzy Skirko Dariusz i Radziwoniuk Eugeniusz , który strzelał z nowego luksusowego 
sztucera marki Sauer 202 EUROPA cal . 30 –06 . Minimalną ilość punktów uzyskało dwóch 
kolegów .  
Od trzech lat sprawdziany strzeleckie odbywają się na strzelnicy myśliwskiej ,której właścicielem 
jest Koło Łowieckie „ Rogacz „ w Ciechanowcu . Oprócz przestrzeliwania broni kulowej 
prowadzony jest trening strzelecki z broni o lufach gładkich na „ osi myśliwskiej „ strzelając do 
rzutków oraz do zająca i dzika w przebiegu . Odbywanie treningu strzeleckiego na profesjonalnej 
strzelnicy łączy naukę strzelania z rekreacja . Zawiera w sobie nie tylko wartości użytkowe / trafne 
strzelanie , poznawanie broni , bezpieczne jej użytkowanie / , ale także wprowadza elementy 
rywalizacji o tytuł najlepszego strzelca w kole . W minionym sezonie tak zaszczytny tytuł zdobył 
kolega Wawryniuk  Mariusz. 
    Doniosła uroczystość 55 lecie KOŁA ŁOWIECKIEGO „ KUNA „ w SIEMIATYCZACH 
zbiegła się z wyświęceniem NASZEGO DOMKU MYŚLIWSKIEGO . Uczestniczył w tej 
uroczystości oraz wyświęcenia dokonał zaprzyjaźniony z naszym kołem ,członek Polskiego 
Związku Łowieckiego ks . Józef Poskrobko  
 

 
 



 
 
   
 
 

 
Prezes Koła Jerzy Kondrat otrzymuje z rąk nadleśniczego Chursowicz Eugenisza pamiątkę z okazji 
otwarcia domku 



 
Przy okazji 55 lecia Koła  ślubowania myśliwskie złożyli koledzy ;  
Od lewej – WAKULUK WALENTY ,który odbywał staż kandydacki na myśliwego pod opieką 
kolegi Pugacewicz Mirosława 
                    PYTLAK  TOMASZ , który odbywał staż kandydacki na myśliwego  pod opieką kolegi 
Prezesa Jerzego Kondrata 
                     SAPIEŻKO JERZY , który odbywał staz kandydacki na myśliwego pod opieką 
sekretarza koła kolegi Sadowskiego Stanisława 
Ślubowanie prowadził kolega Siegień Eugeniusz , a przyjął Łowczy koła kolega Mazurek 
Stanisław 
 
 
 
Poniżej stoją od lewej . Siegień Eugeniusz , Mazurek Stanisław , Wakuluk Walenty , Pugaceweicz 
Mirosław ,Pytlak Tomasz , Sadowski Stanisław , Sapieżko Jerzy 
 



 
 

 
 
 
 
 
 

ROK 2003 
 
    Koło liczy 50 członków macierzystych , ponadto przyjęliśmy dwóch kolegów, dla których to nasze 
koło jest niemacierzyste i są to Latoszek Adam ,który na swoje przyjęcie wniósł do koła w formie 
wpłat pieniężnych, prac i zbożu na 52800 punktów   i Marcinkiewicz Jan. Powołano gospodarza 
naszego domku w osobie kolegi Romana Sorokosza. W zamian za odpracowanie 3000 punktów, 



wspomniany kolega będzie utrzymywał naszą posiadłość w należytym porządku. W Walnym 
Zebraniu, które zwołano na dzień 22 czerwca 2003 roku bierze udział 34 kolegów .Finanse koła 
przedstawiają się następująco ; 
  Majątek koła na dzień 31.03.2003 roku 
            Kasa                                                     999.36 zł 
            W banku                                           390 97,19 zł 
            Środki trwałe                                    60075,00 zł  
                                        Razem                 100171 ,55 zł 
Dochody koła w minionym okresie wyniosły 74564,80 zł 
Wydatki                                                          39261,64 zł 
   Przedstawione dochody koła należy pomniejszyć o przeszacowaną wartość środków trwałych to 
jest o kwotę 35500 zł ,.  
Pozyskanie zwierzyny ;  
1. Jeleń    byk                            5 
2.             łania                          5 
3.            cielak                          4 
4. Sarna                                    34 
5. Dziki                                      40 
6. Lisy                                        21 
7. Zajęcy                                   52 
8. Dzika kaczka                         12 
9. Kuropatwy                           111 
 
Niektóre z przyjętych uchwał ;  
1. składki myśliwych na rzecz koła wynoszą 130 zł ,emeryt i uczeń myśliwy płaci składkę w 
wysokości 70 zł 
2. zwolnić członków zarządu z płacenia składek na rzecz koła do końca kadencji 
3. po odstrzale rogacza ,myśliwy jest obowiązany okazać łeb zwierzęcia członkowi zarządu 
4. pomijając polowania indywidualne ,ustrzelone dziki na polowaniach zbiorowych rozliczać 
następująco ; zawsze jedną część tuszy otrzymuje strzelec, a pozostałe części kolejno myśliwi obecni 
na polowaniu wg alfabetu . 
5. za pozyskaną tuszę na własny użytek myśliwy opłaca jak na punkcie skupu bez rekompensaty 
.  
6. kolegom z innych kół , może być wydany odstrzał jeden w sezonie bez prawa przedłużania 
7. za pomyłkę w odstrzale zwierzyny myśliwy wpłaca do kasy nawiązkę w kwocie 200 
złwstępujący do koła płaci wpisowe 1000 zł , oraz ekwiwalent w różnej formie nie mniej jak 2000 

zł .Zwolnieni z ekwiwalentu są dzieci własne myśliwego .                                        
Program Poprawy bytowania zwierzyny drobnej ( zając, kuropatwa ) w obwodach 
151, 152, 153, 156 na lata 2003 – 2006 

Lp. 
Zadanie do 
wykonania 

Środki i 
sposób 

realizacji 

Realizujący 
zadanie 

Odpowiedzialni 
za realizację 

I II III IV V 



1 Likwidacja grasujących 
drapieżników w obwodzie 151 

Wyjazd 
myśliwych do 
obwodu 151, 

likwidacja 
drapieżników 

zgodnie z prawem 
łowieckim 

Korolczuk, Korol, , 
Radziwoniuk, Siegień, 

Zaremba, 
Marcinkiewicz, 

Puciłowski 

Strażnik 
Korolczuk  z 

ramienia zarządu 
Łowczy 

2 Likwidacja grasujących 
drapieżników w obwodzie 152 

Wyjazd 
myśliwych do 
obwodu 152, 

likwidacja 
drapieżników 

zgodnie z prawem 
łowieckim 

Piotrowski, Dunajko, 
Nielipiński, Pytlak, 
Sapieżko, Jurczuk, 

Leszczyński S, 
Leszczyński G, 

Sorokosz, Zalewski 

Strażnik 
Piotrowski z 

ramienia zarządu 
Sekretarz 

3 Likwidacja grasujących 
drapieżników w obwodzie 153 

Wyjazd 
myśliwych do 
obwodu 153, 

likwidacja 
drapieżników 

zgodnie z prawem 
łowieckim 

Godun, Huczko, 
Szumarski, 

Boguszewski, Gasiuk, 
Klemienia, 

Marciszonek, Pietruk, 
Wawryniuk, 
Szumarski G 

Strażnik 
Szumarski J. Z 

ramienia zarządu 
Skarbnik 

4 Likwidacja grasujących 
drapieżników w obwodzie 156 

Wyjazd 
myśliwych do 
obwodu 156, 

likwidacja 
drapieżników 

zgodnie z prawem 
łowieckim 

Zakrzewski, 
Czekanowski, 

Hackiewicz, Paluch, 
Pugacewicz, 

Prochowicz, Kowalski, 
Sala, Wakuluk, 
Mendrycki W, 
Mendrycki E  

Strażnik 
Zakrzewski z 

ramienia zarządu 
Prezes 

5 

Budowa urządzeń łowieckich 
docelowo na obwód: 151 a) 

ambony-10 b) paśniki-25 c) budki-
5 

d) lizawki-38 

Praca myśliwych 
przy wsparciu 

finansowym Koła 
Jak w zadaniu nr 1 Jak w zadaniu nr 

1 

6 

Budowa urządzeń łowieckich 
docelowo na obwód 152: a) 

ambony-5 b) paśniki-14 c) budki-
10 

d) lizawki-16 

Praca myśliwych 
przy wsparciu 

finansowym Koła 
Jak w zadaniu nr 2 Jak w zadaniu nr 

2 

7 

Budowa urządzeń łowieckich 
docelowo na obwód 153: a) 

ambony-5 b) paśniki-10 c) budki-
15 

d) lizawki-16 

Praca myśliwych 
przy wsparciu 

finansowym Koła 
Jak w zadaniu nr 3 Jak w zadaniu nr 

3 

8 

Budowa Urządzeń łowieckich 
obwód 156: 

a) ambony-5 b) paśniki-10 c) 
budki-15 

d) lizawki-10 

Praca myśliwych 
przy wsparciu 

finansowym Koła 
Jak w zadaniu nr 4 Jak w zadaniu nr 

4 

9 Obwód 151 
 wodopoje-12 

Praca myśliwych 
przy wsparciu 

finansowym Koła 
Jak w zadaniu nr 1 Jak w zadaniu nr 

1 

10 Obwód 152 
wodopoje-9, remizy-2 

Praca myśliwych 
przy wsparciu 

finansowym Koła 
Jak w zadaniu nr 2 Jak w zadaniu nr 

2 

11 Obwód 153 
 wodopoje-11, remizy-4 

Praca myśliwych 
przy wsparciu 

finansowym Koła 
Jak w zadaniu nr 3 Jak w zadaniu nr 

3 

12 Obwód 156 
 wodopoje-10, remizy-4 

Praca myśliwych 
przy wsparciu Jak w zadaniu nr 4 Jak w zadaniu nr 

4 



finansowym Koła 

13 

Obwód 151 dokarmianie:  
poletka obsiane gorczycą 1szt.,  

punkty wykład. buraka/kapusty-4 
szt. 

Praca myśliwych 
przy wsparciu 

finansowym Koła 
Jak w zadaniu nr 1 Jak w zadaniu nr 

1 

14 

Obwód 152 dokarmianie: 
 poletka obsiane gorczycą 3szt., 

 punkty wykład. buraka/kapusty-6 
szt. 

Praca myśliwych 
przy wsparciu 

finansowym Koła 
Jak w zadaniu nr 2 Jak w zadaniu nr 

2 

15 

Obwód 153 dokarmianie: 
 poletka obsiane gorczycą 4szt., 

 punkty wykład. buraka/kapusty-20 
szt. 

Praca myśliwych 
przy wsparciu 

finansowym Koła 
Jak w zadaniu nr 3 Jak w zadaniu nr 

3 

16 

Obwód 156 dokarmianie: 
poletka obsiane gorczycą 4szt., 

 punkty wykład. buraka/kapusty-20 
szt. 

Praca myśliwych 
przy wsparciu 

finansowym Koła 
Jak w zadaniu nr 4 Jak w zadaniu nr 

4 

 
17. Przygotowanie piwnicy do przechowywania paszy ( drzwi, okna, oświetlenie), 
18. Powierzenie kol. Skirko Dariuszowi nadzór nad zakładaniem remiz. 
 
 Program został przyjęty uchwałą Zarządu dnia   08-04-2003 
 Zostanie przedstawiony na najbliższym Walnym Zebraniu. 
 Strażnicy będą składali notatki do Łowczego z wszystkich prac oraz wyjazdów na drapieżniki 
Uwaga:  Z wszystkich prac, oraz z wyjazdów na drapieżniki przynajmniej jeden raz 
w kwartale Zarząd dokona oceny   realizacji niniejszego programu. 
 
   Łowczy Koła „KUNA”       
  Prezes Koła „KUNA” 
   
 

  Stanisław Mazurek         
         Jerzy Kondrat 

 
 
     Na dzień 30.11.2003 roku Zarząd Koła zwołuje Nadzwyczajne Walne Zgromadzenie członków 
naszego koła celem wybrania członka komisji rewizyjnej .                            Kolega PALUCH 
MACIEJ , który był jej członkiem w wieku 44 lat odszedł w krainę wiecznych łowów . W wyniku 
tajnego głosowania do komisji rewizyjnej dołączył kolega Gasiuk Wiesław . W zebraniu 
uczestniczyło 27 kolegów .  Na okres zimowy zakupiliśmy 3800 kg marchwi , 3700 kg buraków 
cukrowych , 5000 kg kukurydzy w ziarnie . Z własnego poletka zebrano 14 kop owsa. ,ponadto 12 
kop owsa przekazał za punkty kolega Sala Norbert. Zarząd Koła w minionym sezonie 
zorganizował 16 polowań zbiorowych z czego 3 polowania w obwodzie 156 , trzy polowania w 
obwodzie 153 , dwa polowania w obwodzie 152 pozostał w obwodzie 151 . W tym obwodzie 
ograniczono do minimum polowania z psami .Były też dodatkowo organizowane polowania 
zbiorowe w soboty , na gatunek zwierzyny ,  w którym były kłopoty wykonania planu pozyskania 
zwierzyny . Polowano na sarnę , dzika i lisa .W planie polowań zbiorowych ujęte był polowanie na 
jelenia – łanię , lecz ze względów bezpieczeństwa nie wszyscy prowadzący polowanie chcieli brać 
na siebie odpowiedzialność za pozyskanie łani na polowaniu zbiorowym , w których to 
uczestniczyła duża grupa myśliwych , przeważnie ponad 20 kolegów .Polowanie na kuropatwy 
przez gości zagranicznych dało efekt odstrzału 111 kuropatw . W pierwszym dniu pojawiły się 



kłopoty z myśliwymi dewizowymi , gdyż jak wyczuli koledzy podprowadzający , nie przyjechali oni 
by strzelić dużo kuropatw ,a głównym ich zamiarem było szkolenie psów . Trzech polujących i 
każdy po dwa psy .  Goście zagraniczni strzelali bardzo drobnym śrutem nr . 8 co spowodowało 
zranienie ptaka i możliwość szkolenia szukania kuropatwy przez psa .  W pierwszym wyjściu 
strzelono 4 kuropatwy co właśnie zaniepokoiło naszych kolegów podprowadzających . Ostry 
sprzeciw Prezesa Koła kol . Kondrata spowodowało ,iż goście zmienili amunicje i popołudniowy 
wynik był znacznie lepszy . 
  W dniu 27 września 2003 roku w Korycinach Nadleśnictwo Rudka odbyły się obchody 80 lecia 
Polskiego Związku Łowieckiego . Z naszego koła zaproszeni byli koledzy ;Kondrat Jerzy , 
Mazurek Stanisław,Tymiński Tadeusz , Sadowski Stanisław , Zalewski Ryszard , Siegień 
Eugeniusz .  
 
Za zasługi dla Polskiego Związku Łowieckiego i koła  Kuna odznaczeni zostali ;  
1. MAZUREK STANISŁAW                    srebrny medal zasługi 
2. TYMIŃSKI TADEUSZ                         srebrny medal zasługi 
Łowczy Koła opracował program poprawy bytowania zwierzyny drobnej na lata 2003 do 2006 . 
Główne zadania to likwidacja wałęsających się psów i kotów , budowa urządzeń łowieckich , 
obsianie i wykładanie karmy w miejscach najbardziej odpowiednich na ten cel .  
 

      
 
Spotkanie na strzelnicy myśliwskiej w Ciechanowcu . Zorganizowano konkurs strzelecki w którym 
wygrał Mariusz Wawryniuk 
 



       
 
Polowanie Noworoczne kolega Siegień przyjechał spóźniony na ostatni miot i strzelił   dzika , w 
patroszeniu pomaga Piotrek Zakrzewski . Wiadomo, tam gdzie kawałek do jedzenia jest tam i 
kółkowy kucharz . 
 
 
       

 
 

Pokot po polowaniu na zające 
 
 



 
 
Przerwa na posiłek od lewej posiłek spożywają ; Kondrat Jerzy ,Siegień Eugeniusz , Sadowski 
Stanisław , Radziwoniuk  Eugeniusz , Mazurek Stanisław  i nasz kucharz Piotrek Zakrzewski 
,który niemal co niedziela przygotowywał coś ciepłego w termosie . 
 

 
 



W zimowej scenerii Siegień Eugeniusz , Mendrycki Władysław , Szumarski Jerzy ,    Paluch Maciej 
,Sadowski Stanisław , Tymiński Tadeusz , Mendrycki Wiktor , Klemienia Mikołaj , Sorokosz 
Roman  
 
 

 
Na polowaniu Szumarski Jerzy , Korol Miołaj , Kondrat Jerzy , Mazurek Stanisław , Siegień 
Eugeniusz , Szumarski Grzegorz  ,Pugacewicz Mirosław 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Po zakończonym sezonie z dzikami trzeba żyć w zgodzie . Kolega Siegień chce zbadać jak liczny 
będzie miot . 



 
Młodzi adepci myśliwstwa uczą się sztuki patroszenia. Na zdjęciu Grzesiek Szumarski i Emil 
Mendrycki. 

Sezon polowań  zbiorowych kończymy 18 stycznia 2004 roku . Dzień ten na pewno 
zapamięta na długi czas nasz nowoprzyjęty członek koła kolega Grzesiek Szumarski . Powodem 
tego jest strzelenie w jednym z miotów trzech dzików o wadze w granicach  
po 30 kg . Gratulowali chyba wszyscy obecni na polowaniu za ten niecodzienny wyczyn .  
 

 
 

Grzesiek Szumarski  i pozyskane przez niego dziki 
 
  Pozyskanie zwierzyny w sezonie 2003/2004 przedstawia się następująco ; 
  Jelenie pozyskano        11 z czego 10 w obwodzie 151                                                           Sarny       
‘”                   30 w tym cztery rogacze 



 Dziki                             35 / obwód 151 – 28 , 152 – 3 , 153 – 4 , / 
 Lisy                               30 / obwód 151 – 12 , 152 – 3 , 153 – 13 , 156 – 2 / 
 Zające                             8 
 Kuropatwy                      91 / odstrzał dewizowy / 
    Pozyskano równie jednego wilka . Jest to zwierze objęte ochroną ,i został strzelony przez 
pomyłkę w jednym z miotów w obwodzie 151 w okolicach wsi Zabłocie .O fakcie tym 
powiadomiono Policję w Siemiatyczach, a następnie konserwatora przyrody w Białowieży . 
Niezbyt przyjemna okazała się sprawa ,ale taki fakt miał miejsce w naszym kole .  
Podsumowanie naszych zmagań za sezon 2003/2004 miało miejsce w lokalu ECHO , w którym to 
zorganizowaliśmy bal myśliwski  dnia 14 lutego 2004 roku brało w nim udział 25 kolegów 
myśliwych oraz zaproszeni goście .Koszta jakie wnosili myśliwi to 120 zł od pary , goście 200 zł . 
Zorganizowano loterię fantową , na którą to zakupiliśmy liczne prezenty  związane z łowiectwem ,         
a także skóry z dzików i lisów . Loteria cieszyła się dużym powodzeniem , gdyż zebrano 1650 zł i 
całą kwotę przekazano na szpital w Siemiatyczach .  
Nowy rok witamy o północy , podobnie i tu było .Punktem kulminacyjnym balu było ogłoszenie 
wyników na króla polowanie w minionym sezonie oraz wybór królowej balu . Szczęśliwcami tego 
wieczoru okazali się EWA LATOSZEK , królowa balu oraz GRZESIEK SZUMARSKI – król 
polowań sezonu 2003 / 2004. 
 

 
 

Król sezonu 2003/2004 z królową balu Ewą Latoszek 
 



 
 
Z najlepszymi –zdjęcia chcieli robić wszyscy , to jest zaszczyt być w takim towarzystwie 

Ewa Latoszek , Mirek Pugacewicz , Monika Pugacewicz  - organizatorka loterii fantowej oraz król 
polowań Grzegorz Szumarski 
 
 
 
Z danych przedstawionych mi przez skarbnika koła kol. Tadeusza Tymińskiego wynika ,że miniony 
sezon zamykamy wynikiem dodatnim w kwocie 1475,72 zł. Przychody zamykają się kwotą 
30.509,37 zł , natomiast wydatki 29.033,65 zł 
 
 

 
 



Widok naszego domku myśliwskiego w 16 miesięcy od 
dnia zakupu 

 

 
 

 
 
  
 
 
 
 
 

.   
 
 
 
 

 
 



 
 

Tadeusz Tymiński – podprowadzający dekoruje złomem myśliwego ze Szwajcarji.  

Strzelec wysokiej klasy . Wszystkie pozyskane rogacze były strzelane na komorę . 
 

 
 

Wyniki wieczornego wyjazdu 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 

 
 
 

                                                                                                                   
Opatrzność Boża nie poskąpiła nam czarującej przyrody, 

Wyposażyła krainę Sarmatów w rozległe połacie lasów, 
Urodzajne pola, łąki i mokradła, w sitowia i oczerety 
A to wszystko jest ojczyzną zwierza i ptaka łownego, 

         To królestwo ŚWIĘTEGO HUBERTA. 
 
 
         BYLIŚMY  W  KRAINIE   ŚWIĘTEGO  HUBERTA 
 

  Autostrada nr. E-411 Bruxela – Luxebourg, którą przemierzaliśmy z Wieśkiem 
Godunem przez okres niemal trzech miesięcy, biegnie przez środek  gór ARDENY. Na 
sto czterdziestym pierwszym kilometrze od Bruxeli  jest zjazd  nr. 25 na  SAINT – 
HUBERT. Dnia 22 maja 2004 roku wracając z Luxebourga skorzystaliśmy z tego 
zjazdu by na własne oczy ujrzeć Bazylikę Świętego HUBETA. Jest to okazała 
budowla, którą znajdujemy bez trudu w centrum niewielkiego miasteczka, do którego w 
roku 825 przywieziono ciało Apostoła Ardenów. Spoglądając na tablice informacyjne 
dowiadujemy się, że długość taj Bazyliki wynosi 95 m, ponad 30 m  szerokości, oraz 25 
m wysokości w głównej nawie i 60 m w wieży. Ołtarz patrona myśliwych, pochodzący 
z roku 160 znajduje się w prawej nawie. Centralną jego część zajmuje obraz 
przedstawiający konsekrację HUBERTA na Biskupa, natomiast zwieńczenie stanowi 
monumentalna  rzeżba świętego, tradycyjnie z jeleniem u boku..         W lewej nawie 
umieszczono natomiast sarkofag – symboliczny grób biskupa Huberta, ufundowany w 
roku 1847 przez króla Belgów Leopolda. Miejsce złożenia szczątków patrona nie jest 
znane, gdyż ciało jego było wielokrotnie przenoszone w obawie przed grożbą grabieży 
w trakcie napadów nękający tutejszy klasztor. Wszystkie przekazy wskazują jednak, 
że nadal znajdują się one w Saint – Hubert, które z tego powodu nazwane jest miastem 
grobu św. Huberta. Współcześnie kościół w St. Hubert jest w przeciwieństwie do 
poprzednich wieków, głównie miejscem spotkań myśliwych i sympatyków łowiectwa. 
Prawo do polowań w otaczających go lasach należy do belgijskiego domu panującego. 
Król Albert przydziela w nich symboliczne liczby odstrzałów dla nowych myśliwych, 
którzy wzorowo zdali egzamin łowiecki, oraz dla myśliwych, którzy w szczególny 
sposób zasłużyli się w ochronie przyrody i zwierzyny. Corocznie przyznaje się około 40 
do 50 odstrzałów, które traktowane są jako najwyższe wyróżnienie. W księdze 
pamiątkowej, która jest wyłożona w Bazylice dla gości odwiedzających Ją dokonałem 



wpisu – DNIA 22 MAJA 2004 ROKU  BAZYLIKĘ ŚWIĘTEGO HUBERTA 
ODWIEDZILI WIESŁAW GODUN  I   STANISŁAW SADOWSKI  
CZŁONKOWIE  KOŁA  ŁOWIECKIEGO  KUNA W  SIEMIATYCZACH 
WOJEWÓDZTWO PODLASKIE -POLONE. Mieliśmy dość dużo czasu by zwiedzić 
niemal całą Świątynię, a także jej okolice.   

                       
 

Pugacewicz Mirosław, Wakuluk Walenty, Puciłowski Wiesław, Pietrzykopwski Henryk, Korol 
Mikołaj, Marcinkiewicz Jan, Zaremba Jan, Gasiuk Wiesław, Huczko Zbigniew, Kondrat Jerzy 

 

 
 
W dniu 12 grudnia 2004 roku  było polowanie na zające. Pogoda jednak płata nam figla     i cały 
czas mamy temperaturę dodatnią . Ze względu na możliwość uszkodzenia płodów rolnych 
rezygnujemy z polowania na ten gatunek zwierzyny na polach i przenosimy się do lasu. Od lewej 
stoją; Zaremba Jan, Sapieżko Jerzy, Gasiuk Wiesław, Huczko Zbigniew, Kondrat  Jerzy, 
Mendrycki Wiktor, Sala Norbert, Zalewski Ryszard, Mazurek Stanisław, Mendrycki Emilian, 



Sorokosz Roman, Siegień Eugeniusz, Sadowski Stanisław, Nielipiński Tomasz, Szumarski Jerzy, 
Mendrycki Szymon 

 
 

Szumarski Jarzy, Pugacewicz Mirosław, Wakuluk Walenty 
 
 
 

 
 
W lesie dopisuje szczęście łowczemu kol . Stanisławowi Mazurkowi i kol . Romkowi Sorokoszowi .  
 
 



 
 
 
Chwila przerwy na spożywanie posiłku i plan zorganizowania polowania na dalszą część dnia  
Zalewski Ryszard, Mendrycki Emilian, Szumarski Jerzy, Kondrat Jerzy, Zaremba Jan, Sapieżko 
Jerzy, Tymiński Tadeusz, Mazurek Stanisław, Marcinkiewicz Jan. 
 
 
 
 

 
 
Pierwszego zwierza strzelił kolega Walenty Wakuluk. 



 
 
 

 
 



 
 
 

 
 

 Sezon 2005/2006 w naszym kole nie był zbyt owocny w pozyskaniu 
zwierzyny. Nasze plany były zbyt wygórowane, a to ze względu tego by  w przypadku 
wykonania planu rocznego w połowie sezonu nie trzeba było występować do 
Nadleśnictwa o jego zwiększenie. Na zaplanowanych do pozyskania 88 dzików 

pozyskano jedynie 9, ponadto 
pozyskano trzy jelenie byki, trzy łanie 
i trzy cielaki. Saren pozyskano ogółem 
35 w tym 4 rogacze, które to niestety 
zginęły w wypadkach drogowych i 
zwiększyły plan pozyskania, ponadto 
pozyskano 24 kozy i 7 koźlaków. 
Znacznie wzrosło pozyskanie lisów. 
Ogółem strzelono ich 70. Jest to chyba 
jedyna atrakcja myśliwego, by 
wykazać się swoim zaangażowaniem 
w zwalczaniu szkodników w 
gospodarce łowieckiej. Obserwując 
nasze tereny łowieckie, zauważamy 
znaczny wzrost jastrzębi, które 

 



dziesiątkują kuropatwy, a niekiedy nawet małe zające. Temu zjawisku nie możemy 
jednak zaradzić, gdyż jastrząb jest objęty ochroną gatunkową. Ponadto bezradni 
jesteśmy na bytowanie wilków w obwodzie 151. Liczymy, że jest ich około 4 szt. I 
skutecznie płoszą naszą zwierzynę przeganiając ją na większe obszary leśne. 
Oceniamy, że bytowanie wilków w naszym lesie spowodowało tak niskie wykonanie 
planów pozyskania dzika. Na 5 tysięcy hektarów tego obwodu zanotowaliśmy 
wyproszenie jedynie trzech loch, pozostałe zostały skutecznie przepędzone na bardziej 
spokojny teren bez obecności tych szkodników. Są to jednak nasze przypuszczenia o 
niepowodzeniu w wykonaniu planu, myślę, że prawda jest bardziej brutalna, brak nam 
chęci do prowadzenia właściwej gospodarki łowieckiej. 

   Nadal gospodarujemy na czterech obwodach łowieckich, które postaram się 
zobrazować;                                                                                                                                           
Obwód 151 ma powierzchnię 3575 ha w tym udział gruntów leśnych wynosi 2186 ha 
co stanowi 61 % ogólnej jego powierzchni. Koszt zagospodarowania tego obwodu 
wyniósł w minionym sezonie 5 tys. zł, w tym tytułem odszkodowań łowieckich 
wypłaciliśmy 1700 zł. Przychody ze sprzedaży tusz zwierzyny płowej wyniosły 4400 
zł, a pozyskano w tym obwodzie 7 jeleni, 6 saren  8 dzików i 18 lisów. Z wyników 
inwentaryzacji wynika, że właśnie w tym obwodzie są aktualnie 3 wilki. W łowisku 
tym posiadamy 22 paśniki, 28 lizawek, 16 ambon oraz 4 ha poletka stanowiące żer dla 
zwierzyny na pniu. 

Obwód 152 ma powierzchnię 

5790 ha w tym udział 

gruntów leśnych 1485 co 

stanowi 25 % jego ogólnej 

powierzchni. Na terenie tego 

obwodu są urządzenia 

łowieckie w postaci; 9 

paśników, 13 lizawek oraz 5 

ambon. Uprawiamy poletka 

stanowiące żer dla zwierzyny o powierzchni 1.6 ha. Koszta zagospodarowania tego 

obwodu zamykają się kwotą 4100 zł, w tym tytułem odszkodowań dla rolników 

 



wypłacono 700 zł, oraz przychody ze sprzedaży tusz zwierzyny płowej wyniósł 2300 

zł. Koszta zagospodarowania tego obwodu nie są oszałamiające, dlatego też mamy 

podobne wyniki pozyskania zwierzyny i tak; jelenie 2 szt, sarny 9, dzików 1, 20 lisów i 

jednego zająca. Z tej racji, że obwód ten jest pod moją opieką staram się o jego lepsze 

zagospodarowanie. W ostatnim okresie wprawdzie wymusiłem na kolegach, ale zostały 

postawione dwie ambony z czego jedną to naprawdę możemy się pochwalić jej 

okazałością.    

 

 

  

 

Jest to tzw. KOCIĘBÓWKA. 

W  ubiegłym roku 

postarałem się o zaoranie paska 

ziemi przy tej ambonie o 

pow.ok.0,2ha i posiałem tam w 

końcu czerwca mieszankę w 

postaci żyta, łubinu 

słodkiego i wyki. 

Pokazały się tam dziki jelenie i 

 
 



na trwale sarny. Wykopany dół dla uzyskania wody nie dał oczekiwanego rezultatu. 

Gdy zaczęły nadchodzić pogłoski od Nadleśnictwa, że nie są zadowoleni z 

zagospodarowania tego jeziorka / jest to teren chroniony, i nie powinny być tam dokonywane 

żadne zmiany w ukształtowaniu tego terenu / zrezygnowałem z jego uprawy, lecz w to miejsce posadziłem prawie 

150 drzewek owocowych, w tym ok. 70 jabłoni. Sadzonki pozyskałem od przyjaciół właśnie z Nadleśnictwa Nurzec. 

Ponadto w obwodzie swym wykonałem dwie remizy sadząc na każdej po 25 dzikiej róży i tyleż samo drzewek 

owocujących dzikich. 

Obwód 153 o powierzchni 5302 ha w tym udział gruntów leśnych 786 ha co stanowi 
niecałe 15 % jego powierzchni. Na zagospodarowanie tego obwodu w minionym sezonie 
wydatkowaliśmy 2300 zł w tym 200 złotych wypłacono tytułem odszkodowań. 
Przychody ze sprzedaży tusz wyniosły 900 zł.   W obwodzie tym mamy 5 paśników, 8 
lizawek i 2 ambony. Pozyskanie również adekwatne do wydatków na 

zagospodarowanie i zamyka 
się liczbami 5 saren i 17 
lisów.  
Obwód 156 o powierzchni 
3923 ha w tym powierzchni 
leśnej 629 ha co stanowi 16 
% jego powierzchni. Sytuacja 
jest podobna jak w 
poprzedzających dwóch 
obwodach. Wydatki na 
zagospodarowanie zamknęły 
się kwotą 2100 zł, w tym 
kwota wypłaconych 
odszkodowań 200 zł, oraz 
przychody ze sprzedaży tusz 
1,800 zł. Pozyskano tu 10 
saren i 15 lisów. Jest to 
najbardziej ubogi teren w 
urządzenia łowieckie, gdyż 

jest tam  5 paśników, 5 lizawek i 1 ambona. Na przyszły sezon zaplanowano 
ustawienie  dodatkowo 3 paśniki i 5 lizawek, lecz uważam że jest to zbyt mało dla 
poprawy bytowania zwierzyny i przynajmniej lizawek powinniśmy zwiększyć nie o 
pięć lecz dwadzieścia pięć. Tak też powinno być w pozostałych obwodach. 

 



     Powoli przyzwyczajamy się do tego stanu rzeczy, że w naszych obwodach 
zwierzyna nie utrzyma się gdyż zbyt duże są przecinki w lasach. W dawnych czasach 
zwierza można było zauważyć w lesie na około 30 do 50 m, teraz na około 1000 
metrów. Jest tutaj część prawdy, ale uważam, że nie powinniśmy stawiać na 
przegraną. Czytając czasopisma łowieckie, dowiadujemy się, że na 5000 ha obwodzie 
nasi koledzy w kraju pozyskują 60 dzików i 20 jeleni, my natomiast niestety takie ilości 
jakie już wspomniałem wyżej. Uważam, że nasza gospodarka łowiecka jest w 
leżakowaniu. Niby wszyscy chcemy, ale nie wiadomo co. Dużo jest dyskusji na temat 
zagospodarowania łowiska, poprawy bytowania zwierzyny gdy się spotykamy. Nie 
mówimy o konkretach, a jedynie o swoich wyobrażeniach. Nie pada tu propozycja – ja 
to zrobię, lecz zrobimy. Z tego zrobimy należy zrozumieć, że tego nikt nie zrobi. Brak 
nam jest własnej inicjatywy, brak własnego zaangażowania. Nauczyliśmy się by nas 
popychano. Uchwalono odpracowanie 3000 pkt na każdego myśliwego, o które 
wykonanie powinniśmy sami się starać i jedynie powiadomić gospodarza obwodu czy 
łowczego o naszych zamiarach, bądź wykonania jakiejś własnej pracy, większość 
kolegów czeka jednak na sygnał od Zarządu Koła, czy łowczego. Wiemy o tym, że las 
jest naszym ogólnym dobrem narodowym, że lubimy w nim przebywać, a nawet 
spotykać się ze strzelbą na ramieniu, jednak nie bardzo chcemy by te spotkania stały się 
bardziej atrakcyjne i urozmaicone. Wprawdzie staramy się urozmaicić nasze spotkania, 
ale chyba nie idzie to w dobrym kierunku. Coraz częściej słyszymy opowiadania 
naszych bogatszych kolegów, że w Białowieży jest zwierza do wyboru gdzie ustrzelili 
dzika, gdzieś tam jeszcze polowali na kozły, jelenie. Nasuwa się pytanie – dlaczego nie 
u nas. Należy poznawać kraj, ale trzeba sobie uzmysłowić, że w naszym kole mamy 
najbliżej i tu możemy doznać również ciekawych emocji i spotkać się z większą grupką 
przyjaciół. Trzeba tylko chcieć i wykazać odrobinę zainteresowania swoim terenem by 
był bardziej atrakcyjny. Cztery obwody i dwadzieścia tysięcy hektarów to nie jest mało. 
Koledzy - to jest dużo i możemy tu mieć mnóstwo zwierzyny i jeszcze więcej atrakcji, 
lecz jest tu bardzo maleńki problem, że musimy to sami sobie zorganizować, a nam jest 
brak chęci. Patrząc na inne ;wsiowe’ miejscowości takie jak Kleszczele, czy 
Ciechanowiec. Do powiatu im daleko, a jednak potrafią zorganizować u siebie życie 
towarzyskie wśród myśliwych dla kilku powiatów a nawet województw. Mam tu na 
myśli strzelnicę sportową. Nie dorośliśmy jeszcze do nich z tych też względów 
powinniśmy od nich się uczyć, śledzić co robią najlepsi i za nimi podążać. Jeszcze raz 
przypomnę – cztery obwody i dwadzieścia tysięcy hektarów to nie jest mało – to jest 
dużo, trzeba tylko chcieć.  

 
DARZ BÓR 

Siemiatycze dnia 20 maja 2006 roku 
 

                                                                         Wasz  sekretarz 
                                                                     Stanisław Sadowisk 
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a na kuropatwy dla myśliwych dewizowych z Włoch czy Francji. Pozyskiwali setki 
tych ptaków teraz musimy zasilać łowiska kuropatwami zakupionymi z prywatnych 
wolierach. Skutek też opłakany. Drapieżców na smakowity kęsek jakim jest kuropatwa 
jest wielu. Zrzucane z samolotów szczepionki od wścieklizny lisów spowodowało 
zatrzymanie tej choroby, z drugiej strony niesamowicie wysoki przyrost tych 
szkodników, ponadto jastrzębie dziesiątkują to pogłowie, lecz z tymi ptakami 
zakazano nam walczyć.    

 
 
 
                              
 
Jedno z polowań na dziki w sezonie 
2005/2006, które jak zawsze 
poprzedzone zbiórką myśliwych 
uczestniczących w nim. Prowadzący 
polowanie Tadeusz Tymiński  
przypomina kolegom o przepisach na 
polowaniu zbiorowym. 

                                     Od lewej 
stoją -     Jerzy Kondrat, Jerzy 
Szumarski, Stanisław Mazurek, 
Zbigniew Huczko, Jerzy 

Szumarski, 
Mikołaj Korol, 
Roman Sorokosz, 
Stanisław 
Sadowski, Mikołaj 
Klemienia, Wiktor 
Mendrycki, 
Henryk    
Pietrzykowski, 
Piotr Zakrzewski 
  

 

 

 



 
 
Śnieżna zima spowodowała nieco więcej atrakcji w wykonywaniu polowania,     nasz UAZ w 
takich warunkach okazuje się niezawodny. 
Na zdjęciu koledzy: Stanisław Sadowski, Tomasz Raczyński, Stanisław Mazurek,  Piotr 
Zakrzewski  
 

 
Po zakończonym polowaniu brak jest pokotu zwierzyny, ale wspólne ognisko i tzw. Kolacyjka 
niemal zawsze. 
 
 



  Nasze 
spotkania przy wigilijnym stole to już tradycja. Zbiórka do tego polowania o godzinie 8 rano i 
ustalonych jest zazwyczaj cztery mioty. Potrawy wigilijne serwują sami myśliwi, dlatego też 
menu  jest bardzo urozmaicone. 
 

 
 
Od lewej; Wiesław Puciłowski, Stanisław Mazurek, Witold Mendrycki, Mikołaj Klemienia, 

Stanisław Kocięba, Eugeniusz Radziwoniuk, Adam Latoszek,Grzegorz Szumarski, 
Eugeniusz Siegień. 



                  

 
Na zdjęciu widoczni; Robert Karolczuk, Jan Marcinkiewicz, Tomasz Pytlak, Ryszard Zalewski, 
Wiesław Puciłowski, Stanisław Mazurek, Mikołaj Klemienia, Stanisław Kocięba i Eugeniusz 
Radziwoniuk 
 

 
 
Przy wigilijnym stole; Eugeniusz Siegień, Lucjan Marciszonek, Stanisław Sadowski 
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bierze w tym udział. W porozumieniu z Radą Gminy Drohiczyn i szkołą podstawową w 
Ostrożanach sprzątamy tereny leśne położone w naszym obwodzie łowieckim nr. 156. Na tę 
okoliczność fundujemy dla szkoły liczne prezenty w postaci książek, piłek do gry itp. przedmioty 
niezbędne w tego typie szkoły, dla młodzieży zaś kanapki i napoje. Wygłaszamy też prelekcje na 
temat gospodarki łowieckiej by uzmysłowić dla młodzieży, iż myśliwy to nie taki człowiek, który 

zabija 
zwier
zynę 
lecz 
także 
zajmu
je się 
jej 
hodo
wlą. 
Tak 
było i 

w tym roku 2006.  
 

 

 



ŚWIĘTY HUBERT . /artykuł do Siemiatyckiego Kuriera Samorządowego/  
 

POLOWANIE  HUBERTOWSKIE  W  KOLE  ŁOWIECKIM                         
KUNA SIEMIATYCZE 

 
Kiedy człowiek zaczął myśleć rozumnie i abstrakcyjnie – zdał sobie sprawę z własnej nie 
doskonałości, a jako istota pozbawiona kłów, pazurów, ciepłego futra, nie był przez naturę  
wyposażony zbyt dostatnio do walki o przetrwanie. Środkiem zaradczym na niepokoje i obawy od 
dziesiątek, setek tysięcy lat jest 
powierzenie swego losu siłom 
nadprzyrodzonym. Chęć oddania się pod 
pozaziemską opiekę jest zatem stara jak 
ludzkość. 
Łowiectwo jest jedną z najstarszych form 
działalności człowieka. Od czasów 
pierwotnych do dziś myśliwi 
powierzali swoje łowieckie losy 
nadprzyrodzonym siłom. Na 
przestrzeni dziejów, w zależności od 
stopnia rozwoju ludzkości, 
obowiązujących religii, opiekunowie 
myśliwych zmieniali się, czasem było 
ich kilku jednocześnie. W kulturze europejskiej dziś najpotężniejszym, głównym patronem 

myśliwych jest św. 
Hubert. 
 
 
 
Hubert jest postacią 
historyczną. Żył 
1300 lat temu na 
terenie dzisiejszej 
Belgii. Bez względu 
na ocenę i nasz 
prywatny stosunek 
do historii święty 
Hubert przetrwał 
jako patron 

myśliwych w całej Europie, a 3 listopada stał 
się świętem myśliwych. W tym dniu, jak 
tradycja nakazuje, urządza się najważniejsze, 
najbardziej okazałe i uroczyste polowanie. Nie 
mogło być inaczej i tym razem w Kole 
Łowieckim KUNA w Siemiatyczach. Na 

 

 

 



obchody tradycji polowania hubertowskiego 
przybyło trzydziestu trzech myśliwych. 
Spotkanie wyznaczyliśmy w naszym domku 
myśliwskim. Prowadzącym polowanie jak 
zawsze był Łowczy Koła KUNA Stanisław 
Mazurek. Po krótkiej odprawie na której 
przypomniano pokrótce historię tradycji oraz 
sprawach bezpieczeństwa na polowaniu 
zbiorowym udaliśmy się przed kapliczkę 
przedstawiającą wizerunek św. Huberta by 
oddać hołd dla naszego patrona. Po tym 
ceremoniale przedstawiciel Okręgowej Rady 
Łowieckiej, a zarazem Prezes Koła Kuna Jerzy 

Kondrat odznaczył za szczególną działalność na rzecz Polskiego Związku Łowieckiego i naszego Koła 
złotym medalem zasługi łowieckiej kol, Stanisława Sadowskiego, oraz 
srebrnym medalem           kol. Piotra Zakrzewskiego. Na ten szczególny dzień 
zaplanowano cztery mioty. Szczęście dopisało dla Piotra Zakrzewskiego i Romana Sorokosza. 
Biesiada myśliwska przy ognisku z rodzinami i przyjaciółmi trwała niemal do pół nocy. 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sekretarz Koła KUNA Stanisław  Sadowski 
 

                    Wspomnienie o Koledze, który poluje już                                           
w Krainie Wiecznych Łowów 

 
 

 

 



       Ciągle widzę to grudniowe polowanie zbiorowe z 1999 roku. Pędzenie jest  
od Rękawka w kierunku Orunia. Po lewej stronie mego stanowiska stoi  niestety Świętej 
Pamięci Zdzisław Terpiłowski. Stoimy za drzewem ułożonym w tzw. metry. W 
pewnym momencie słyszymy zbliżanie się zwierzyny między naszymi stanowiskami. Nagle 
z krzaków wyłania się klempa. Zastanawiam się jak ona pokona tą obszerną przeszkodę, a 
może zawróci w stronę naganki. Mijały sekundy mojej obserwacji, i stało się to czego nigdy 
bym się nie spodziewał. Klempa jakby nigdy nic z wielką lekkością i gracją przeskakuje 
ponad metrami ze sporym zapasem wysokości. Za chwilę ukazuje się łoszak i czyni to 
samo, w sposób niezwykle lekki pokonuje przeszkodę. Obaj ze Zdzichem odprowadzamy 
wzrokiem znikające łosie. W tym momencie spojrzałem na twarz Zdzisława. Była 
uśmiechnięta, zadowolona. Zapewne moje oblicze również było pełne zachwytu. Pewnie 

jednakowo 
przeżywaliśmy 
tę harmonię, 
lekkość, 
płynność 
ruchu, tak 
dużego 
zwierza jakim 
jest  łoś.                                                                       
Sierpień 2006 
roku 

Tadeusz Tymiński  
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